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Idrætsforeningen »Skjold« 
Skævinge

F. A. S. G. & I.s 32. kreds



Forside illustration: Remington riffel U.S. 
1875 Springfield.

model

Anschutz model 1411 
Match riffel.



Januar 1984

For at F.A.S.G. & I. J2« kreds Skævinge's loo års 

jubilæum ikke kun skulle ende med nogle linier i 

protokollen og en omtale i avisen, opstod ide'n 

om at fremstille et jubilaumsskrift ret tidligt, 

under jubilæumsforberedelseme.

Grundlaget for dette skrift er foreningens proto

koller, som stort set alle er bevarede, oplysning

er fra D.Đ.S.G. og I, billeder som byens og om

egnens beboere velvilligt har stillet til rådig

hed«

Det er mit håb at jubilæumsskriftet vil medvirke 

til at skabe forøget interesse omkring forening

ens virke« Forenings arbejdet er ikke blevet nem

mere med årene, hvilket vi også har market når 

der skal besattes formands- og bestyrelsesposter. 

I håbet om at dette bliver et overstigeligt problem 

for os, vil jeg slutte dette forord, med at bringe 

min tak til alle, der på den ene eller anden måde 

har varet involveret i tilblivelsen af jubilæums

skriftet.

Jørgen Larsen 

formand
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FORMANDSLISTÉ..

F. A. S. O. * I.* 32. kreds

1884-1889 Julius Hessen,
189o-1895 Anders Sylvest Larsen,
1895-1896 Jens Peter Larsen,
1896-1899 Jørgen Pedersen,
1899-1901 LeH« Olsen,
19ol-19o5 P.N. Petersen,
1903-1905 HeJL. Hansen,
19o5-19o6 Lars L. Hansen, 19o6-19o7 L.H. Jeppesen,
1906-1910 N.P. Hansen, 19o7-19o8 Svend Nielsen,
19I0-19H J.E. Jensen, 19o8-19o9 J.E. Jensen,
1911-1920 N.P. Hansen, 19o9-192o Jens Skov,
1920-1922 V. Larsen, 1920-1922 Vilhelm Larsen,
1922-1923 Karetmager Jacobsen, 1922-1926 Aksel Jensen,
1923-1938 N.P. Hansen, 1926-1927 Åge Nielsen,
1938-1939 Aksel Jensen/H. Rasmussen, 1927-1928 Henry Hansen,
1939-1943 Hans Pedersen, 1928-1930 Karl Jørgensen,
1943-1944 Svend Olsen, 1930-1931 Alfred Westphael,
1944-1945 Kaj Hansen, I93I-I934 Åge Nielsen,
1945-1946 Poul Nielsen, 1934-1935 Lauritz Hansen,
1946-1947 Verner Mortensen/Hans Pedersen, 1935-1936 Kaj Madsen,
1947-1948 Gunnar Sigvartsen, 1936-1938 Carl Larsen,
1948-1950 Kaj Hansen, 1940-1942 Harly Kjeldsen,
1950-1951 Svend Hansen/Otto Nielsen, 1942-1943 Svend Rasmussen,
1951-1952 Verner Mortensen/Valdemar Svendsen, 1943-1944 Karl Jørgensen,
1952-1953 Valdemar Svendsen, 1944-1946 Harly Kjeldsen,
1953-1960 Knud Carlsen, 1946-1947 Verner Mortensen,
1960-1965 Verner Mortensen, 1947-1950 Alfred Westphael,
1965-1967 Jørgen Larsen, 1950-1951 Oscar Johansson,
1967-1900 Jørgen Forsmann, 1951-1953 Helge Rasmussen,
1980-1982 Hans Erik Rasmussen, 1953-1955 Verner Mortensen,
1982- Jørgen Larsen, 1955-1960 Åge Jensen,

I960-I96I Hans Verner Nielsen,
I96I-I962 Arne Sørensen,
1962-1966 Knud Nielsen,
1966-1967 Poul Jørgensen,
1967-1968 Oscar Johansson,
1968-1970 Poul Jørgensen,
1970-1971 Einar Jeppesen/ J. Pilgård,
1971-1976 Poul Erik Skov,
1976-1979 Oscar Johansson,
1979-1980 Jørgen Pedersen,
1980-1982 Jørgen Ove Hansen,
1982-1983 H.P. Hansen/Margot Løfbergj
1983- Arne Bakhauge
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Aret 1884 var for os danskere, både interessant og spænd
ende. Det var tyve år siden at krigen mod Tyskland slut
tede, det blev markeret ved at 300 piger fra Sønderjylland 
besøgte Kongens København og Sjælland, det vakte stor op
mærksomhed, da skibet med pigerne lagde til ved Bellevue. 
Udover at besøge København, besøgte pigerne også Fredens
borg og Hillerød.
Ministeriet Estrup's valgperiode udløb, Kong Christian d. 
IX udskrev valg.
Teknikken gik frem med stormskridt,- der var nu 850 tele
foner i København, i 1884 blev der lagt kabler ned så det 

blev muligt at telefonere til Helsingør. Nogle abbonenter 
i Helsingør fik endda mulighed for at høre opera i deres 
telefon. "Ved venlig imødekommenhed fra Theaterchef kammer
herre Fal lesen's side, kunne nogle få medlemmer af Tele- 
phonselskabet's abbonenter, hører MIGNON fra Det kongelige 

Theaters Scene i eget hjem,- såvel solo som chorsang lød for
holdsvis tydeligt, men bedst virkning gjorde orkesteret, 
"som en lytter skrev", det var en ejendommelig følelse, 
hvormed man lyttede til denne sang og musik, der syntes at 
komme fra åndeverdenen."
I 1884 afholdtes det tredie cykelløb i Danmark, cyklen var 
de noksom bekendte Væltepeterer, længden for løbet var 3600 
fod, første præmien var: En patent fjeder med sadel.

anden præmien var: Et Atlethikbæl te.
Brygger Kapitain Dr. phil. J.C. Jacobsen, tænder for første 
gang elektrisk lys på bryggeriet Gamle Carlsberg.
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I Skævinge by er petroleumslamperne, stadig den eneste lys
kilde der kan sprede mørket om aftenen og natten, de få lam
per kaster et gult skær omkring sig,- mennesker haster forbi, 
en del har retning mod Skævinge Rytterskole, der ligger lige 
overfor kirken,- der er indkaldt til møde af førstelærer 
Hessen, det er koldt, vi er i januar måned, det er helt præ
cis d. 20. januar 1884.

hr. Julius Hessen, initiativtager til dannelse af 
en skyttekreds i Skævinge,

Årsagen til mødet er det cirkulære, som ministeriet Estrup 
har udsendt, det kom med dagvognen fra Hillerød for nogen 
tid siden, og det var underskrevet af Krigsminister Bahnson.
Lige siden det var bekendtgjort havde Julius Hessen haft 
dets ordlyd i tankerne, han havde diskuteret det med gård
ejer Lars Jensen, Skjævinge og med gårdejer Lars Larsen, Bo
rup, det var disse tre gæve Skjævinge borgere, der stod bag 
indkaldelsen til mødet, de kunne næsten huske det ordret.
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25 mennesker mødte op i Rytterskolen, og her blev Frederiks
borg amt's 32. Skyttekreds stiftet. Det var søndag d. 20 
januar 1884.

Det var som nævnt disse tre mennesker,: Julius Hessen, Lars 
Jensen og Lars Larsen, der tog initiativet til dannelsen af 
en skyttekreds i Skævinge.
Indskuddet for aktive medlemmer blev fastsat til kr. 2,00, 
det årlige kontingent blev for bidragydende medlemmer fast
sat til kr. 1,00, og indskuddet for skytter og bidragydende 
medlemmer ligeledes til kr. 1,00. Derudover var der et bidrag 
til amts-skytteforeningen, som skytten også måtte betale, 
bidraget var kr. 0,20.

Hver skytte havde ret til 50 friskud for sit indbetalte 
kontingent, ønskede han at skyde flere skud end 50 på en 
sæson, kunne han yderligere købe skud, prisen varierede mel
lem 3-5 øre pr. skud.
Den 12. marts 1884 afholdtes ordinær generalforsamling, her 
meddeltes det, at kredsen var optaget i Frederiksborg amts 
Skytteforening, "som 32. kreds".
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Det blev på generalforsamlingen vedtaget, at de uøvede skyt
ter, forinden de begyndte at skyde med riffel, skulle skyde 
med salonriffel, og mindst 30 skud, således at han i ti på 
hinanden følgende skud på 10 alen, opnår mindst 40 point, i 
ti på hinanden følgende skud, på 15 alen, opnår mindst 35 
point, og endelig på 20 alen, ligeledes ti skud mindst 35 
point. En alen var 62,77 cm.
Det blev også vedtaget, at bestyrelsen skal bestå af mindst 
5 medlemmer, valgt blev: Gårdejer Lars Jensen, Skjævinge. 
Gårdejer, Sognefoged Anders Sørensen, Skjævinge. Ungkarl 
Jørgen Pedersen, Skjævinge. Ungkarl Anders Syl vest Larsen, 
Borup, og Lærer Julius Hessen i Skjævinge.
Der var 21 deltagere til den første generalforsamling. 

Julius Hessen blev valgt som skyttekredsens første formand. 
Skønt 32. kreds havde indtægter på kr. 229,37 i det første 
leveår, var dette ikke tilstrækkeligt til at få balance i 
regnskabet, man måtte ud på lånemarkedet for at låne kr. 30,00 
hvilket manglede for at få udgifter og indtægter til at stem
me. Det blev gårdejer Lars Jensen, Skjævinge, der forstrakte 
kredsen med kr. 30,00 som et rentefrit lån. Lånet blev til

bagebetalt i 1885.

Flittige var skytterne i Skjævinge, allerede i 1884 blev der 
brugt 11 pund krudt (sv. til 1820 skud). Kredsen rådede kun 
over Remington rifler, forladere og bagladere. De var iøvrigt 

udlånt af Frederiksborg amt's Skytteforening.
Markørens løn for hele 1884 udgjorde kr. 10,50,- det kan vel 
egentlig ikke siges at være for meget.
19 marts 1884 vedtaget det på et bestyrelsesmøde at anskaffe 
en bagladeriffel med central ladeapparat, anskaffelsen sker 
gennem forretningsudvalget for "Frederiksborg amts Skytte
forening". Der anskaffes også en salonriffel. En Remington 
kostede, efter datidens forhold en formidabel sum af kr. 47,00 
så der skulle stadig bruges tændsats, krudt og kugle. Når 
skuddet blev affyret, forsvandt skydeskiven i en røgsky, man 
havde nemlig ikke røgfrit krudt endnu. Det. overdrages gård- 
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ejer Lars Jensen at anskaffe en skive med tilbehør, samt en 
skive til salonskydning og et skydebord. Det er blevet be
styrelsen pålagt at "gøre sagen, for hvilken foreningen vir
ker, bekjendt for kredsens skytter".
Men trods disse, idag lidt primitive forhold, gik skydninger
ne godt. I de gamle skydeprotokoller kan vi se resul taterne.
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8 juni 1884 vedtages det på et bestyrelsesmøde at lade Lars 
Jensen og Anders Sørensen anskaffe en skjærm, så simpel og 
billig som mulig, til skydningen. Samtidig blev man enig om, 
at såfremt en skytte har skudt forbi skiven i 5 på hinanden 
følgende skud, formenes han retten til at skyde mere den dag. 
Allerede i kredsens første år modtages invitationer til kap
skydninger. Den 14. september 1884 deltog 32. kreds med 7 
skytter i en kapskydning, der blev afholdt af 13. kreds Strø, 
i kapskydningen deltog også 20. kreds Græse. 13. kreds sej
rede med 44.40 point, 32. kreds havde opnået 43.00 point og
20. kreds opnåede 41.14 point. Prisen var en Faneplade til 
den vindende kreds, som de tabende i forening skulle betale 

med kr. 3,00 hver.
4 skytter deltog i en kapskydning i Farum, anden pinsedag 
1884. Tidlig morgen drog de afsted, de klarede sig godt, 
Anders Syl vest Larsen, Borup, kom hjem med anden præmien. 
Der forelå også en opfordring fra amtets forretningsudvalg, 
om at deltage med skytter i Amtsskytteforeningens kapskydning 
mod Kjøbenhavns Skytteforening d. 26. oktober 1884 på 400 
alen, men kredsen var desværre ikke istand til at stille med 
nogen skytte.
Skytterne havde også foredrag på programmet, således blev 
der i vinterperioden, 1884-1885 afholdt 4 møder med foredrag, 
ved de to første møder talte formanden, Lærer Hessen, dernæst 
Lærer Jensen fra Grønholt og sidst Lærer Lars Nielsen fra 
Hjørlunde Folkehøjskole.
I 1885 kan vi for første gang læse i de gamle protokoller, at 
der afholdes dilettantforestilling i Skjævinge, kredsen har 
fået tilstillet et tilskud på kr. 246,88 fra Dilettantfore
stillingens overskud.
Formanden Julius Hessen har tilskrevet Forretningsudvalget, 
om at få endnu en Remington bagladeriffel til låns, da an
tallet af yngre skytter nu er dobbelt så stort som da kredsen 
blev oprettet.
Kredsen bliver tilbudt "gymnastikapparater" fra amtsforening
en, men må på grund af manglende lokale sige nej tak.



Der indkøbes yderligere en skive, og den gamle repareres, det 
vedtages også at indkøbe foreningens første Remington baglade 
riffel.
29. juli 1885 fremsendes begjæring om yderligere at låne en 
en riffel, da vi igen er i bekneb for rifler. I forvejen har 
man begrænset det til maksimalt 10 skud pr. skytte pr. skyde- 
dag.

Søndag d. 2. august 1885 deltager 10 af kredsens skytter i en 
fællespræmieskydning i Hillerød, dog uden at vinde nogen præ
mie.
Søndag d. 11. oktober 1885 afholdt kredsen sin egen årlige 
præmieskydning. Der skulle have været skudt både på 300 alen 
og på 400 alen's afstand, men vejrforholdene gjorde dette 
umuligt. Der stod en meget kraftig blæst indover skydebanen, 

dette parret med øsende regnvejr, gjorde at alle skytter skød 
på 300 alen's afstand. Der blev alligevel 2 rækker præmier, 
een for de skytter der normalt skød på 300 alen og een for de 
skytter der normalt skød på 400 alen. Resultatet blev:
1. række 300 alen
1. præmie - en kniv. Lars H. Jensen 38 point
2. præmie - en pengepung. Rasmus Jensen 34 point
3. præmie - 5 hylstre med skarpeskud.. Niels Nielsen. 33 point
2. række 400 alen •
1. præmie - en taske. Jens Peder Larsen 43 point
2. præmie - en pibe. Niels Larsen 43 point
3. præmie - en kniv. Lars Peder Hansen 41 point
4. præmie - et album. Jørgen Jørgensen 41 point
5. præmie - en feltflaske. Ole Nielsen 41 point
6. præmie - et cigarfutteral. A. Sylv. Larsen 40 point 
Der var også altid en skydning for kredsens kvinder, det 
foregik på den måde, at kvinderne købte skuddene, og der
efter valgte en skytte til at skyde for dem. Hvordan det 
foregik i Skævinge ved vi ikke præcis, der var nemlig også 
den mulighed, at der foregik en lodtrækning, således at 
kvinden ved lodtrækning fik tildelt en skytte, der så skulle 
skyde for hende. 11 



3. række, for kredsens kvinder.
1. præmie - en plett. brødkurv. Hansigne Pedersen 

Ole Nielsen
2. præmie - en arbejdstaske. Sofie Larsen

Niels Larsen
3. præmie - en sukkerskål. Ane Marie Larsen

Peder Nielsen

14 point

14 point

14 point

21. januar 1886 indledes forhandlinger med forpagter Niels 
Larsen, om opførelse af et skydehus på skydebanen, Niels 
Larsen erklærer sig villig til, for en årlig afgift på kr. 
15,00 at tillade kredsen som sædvanlig at afholde sine 
skydeøvelser på præstel odden, på sædvanligt sted, og at til
lade at der opstilles et skydehus, på den for skudlinien 
heldigste plads på afstand 300 alen, for tilladelse til 
skydning alene, ønsker han kr. 5,00 årligt.
Gårdejer Lars Jensen meddelte, at det efter kredsenes kap
skydning i fjor, viste sig at galgen på kredsens Remington 
riffel nr. 39345 var brækket over, og at skaden havde været 
dækket af en skyderem. Det vedtoges at lade viseret istand
sætte ved køb af en ny galge for kredsens regning.
Opførelsen af skydehus og materfal rum blev udgivet i licita

tion. Laveste tilbud kom fra Hjulmand Lars Jørgensen i- Skjæ
vinge, som påtog sig opførelsen for kr. 94,00 hvilket tilbud 
blev accepteret. Det vedtoges, at den samlede bestyrelse, til
lige med gårdejer Lars Jensen og gårdejer Anders Sørensen, 
som har lovet at stå bestyrelsen bi med tilsynet under opfør
elsen, skal syne huset når det er opført, men forinden det 
bliver tjæret. Huset var færdigt, og blev overdraget kredsens 
bestyrelse d. 15. april 1886 kl. 7| eftermiddag. Huset fand
tes at svare til de derom affattede konditioner, og formanden 
bemyndigedes til at udbetale licitationssummen kr. 94,00 mod 
fornøden kvittering.
Det besluttedes at indkøbe 25 skydebøger af den nye type med 
skema og markering af skuddene.
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På forslag fra bestyrelsen d. 25. februar 1886 vedtages det 
at opkræve en mulkt, såfremt man medfører hunde på skydepladsen, 
første gang opkræves kr. 0,25 og efterfølgende gange kr. 0,50 
bøderne tilfalder kredsens kasse.
For at få råd til opførelse af skydehuset, nedsatte man antal
let af fri skud med ti og købeskuddene blev forhøjet med 1 øre, 
fra fire øre til femøre.

Ungkarl Jens Peder Larsen stillede på generalforsamlingen 
den 25. februar 1886, et spørgsmål til forhandling: Kan og 
vil kredsen yde tilskud til anskaffelse af en fane.
Generalforsamlingen udtalte sig imod forslaget, 25 medlem

mer var tilstede.
Medlemstallet var i 1886 28 yngre skytter, 7 ældre skytter 
og 14 bidragydende mel emmer.
Den 10. marts 1887 afholdes der generalforsamling i Skjævinge 
skole. Her vedtages det at skytter der er indkaldt til mili
tærtjeneste, fritages for at betale medlemsbidrag sålænge de 
er i tjeneste. Ønsker de at deltage i kredsens skydninger, 
betales de afgivne skud som købeskud.
Det i 1886 opførte hus, assureres i "Den almindelige Brand- 
assuranceforening" for kr. 285,00.
D. 27. marts 1887 afholdes en gymnastikfest i Hillerød, kreds
en blev opfordret til livlig deltagelse i samme.
Skytte Niels Pedersen stillede i 1887 forslag om, at bevilge 
kr. 50,00 af kredsens midler til anskaffelse af en fane, i 
forventning om, at der så blandt sognets beboere vil blive 
indsamlet en lignende sum. Generalforsamlingen udtalte sig 
imod forslaget.
Det meddeltes fra forretningsudvalget i en rundskrivelse, at 
kredsen ikke må indkøbe eller modtage rifler som gave fra 
private, til uddeling som præmier, medens der intet er til 
hinder for, at rifler der allerede tilhører kredsen kan ud
deles som præmier til medlemmerne, men disse må kun anvendes 
til skydeøvelser hvortil amtets tilladelse foreligger.
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Igennem en rundskrivelse tildeles kredsen 500 '^billige cen
tralskud", derfor er kredsen godskrevet kr. 6,50 på de 500 
central skud kredsen tidligere har modtaget som dyre.
Gymnastiksagen blev igen diskuteret, man enedes om at sige nej 

til amtets tilbud.
Det overlades bestyrelsesmedlem J.P. Larsen at bestille 2 nye 

skiver, eller lade de gamle istandsætte, "om de duer dertil".

Der modtages en skrivelse fra amtet, med en glædelig med
delelse, amtet betaler halvdelen af hvad det koster at få 
påsat nye piber på de af amtet udlånte rifler til kredsen. 
Til den årlige præmieskydning, søges oprettet en beværtning 
på skydebanen, det overdrages formanden at få een eller anden 
hertil.
I 1887 afholdte kredsen skydeøvelser på 13 søndage, første 
gang d. 1. maj og sidste gang d. 16. oktober, ved skydeøvel- 
serne er der ialt afgivet 1984 skud, hvoraf 1218 var friskud.
I begyndelsen af 1887 var der 21 yngre skytter, 4 ældre 
skytter og 14 bidragydende medlemmer. Kredsen havde deltaget 
i flere kapskydninger oq vundet flere præmier, bl. a havde 

ældre skytte Jørgen Jørgensen i Blistrup, vundet en sauceske 
og en riffel plade, i Annisse havde han vundet et ur.
Ungkarl Anders Sørensen, havde i Blistrup vundet en flødeske. 

På generalforsamlingen d. 17. marts 1888 meddeler formanden 
Julius Hessen, at ifølge rundskrivelse nr. 1/1888 hører 
Frederiksborg Amts Skytteforening atter ind under, "Over
bestyrelsen for de danske Skytteforeninger" s ledelse.
I 1888 vedtages det, at skytterne må stå inde i skydehuset 
og afgive deres skud.
Gårdejer Lars Jensen og ungkarl Anders Syl vest Larsen stillede 
forslag om,- af kredsens midler at yde et tilskud af indtil 
kr. 25,00 til anskaffelse af en fane til kredsen, da der er 
nogle unge kvinder, der har indsamlet en sum af kr. 52,00 i 
nævnte øjemed.
Forslaget vedtoges med 12 stemmer.
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Jørgen Jørgensen får i 1888 en flidspræmie fra kredsen, flids
præmien bestod af en riffel plade i sølv. Kredsen havde i løbet 
af 1888 deltaget i følgende kapskydninger: 18 kreds Ølsted, 
25 kreds Melby, 24 kreds LI. Lyngby, kredsen havde alle steder 
tabt en riffelplade, men de individuelle resultater havde 
været fornemme, Jørgen Jørgensen var blevet nr. 1 i Ølsted, 
Lars Peder Hansen nr. 3 og Anders Syl vest Larsen nr. 4.
I Melby var Anders Syl vest Larsen nr. 3 og Jørgen Jørgensen 
nr. 6.

Som den vigtigste begivenhed i 1888 for kredsen, må nævnes 
at den, d. 8. juli efter endt præmieskydning, modtog af 
kredsens kvinder, (uden at det ved generalforsamlingen 
vedtagne tilskud behøvedes at indskydes) en særdeles smuk fane 
med indskrift: Slutter kreds og står fast alle danske mænd. 
Fanen blev overrakt skytterne ved en festlig sammenkomst i
gårdejer Lars Jensens have i Skjævinge, hvor taler holdtes og 
sange blev afsungne, og som afsluttedes med et livligt fælles
måltid og dans.



Kvinderne vælger selv en skytte til at skyde for sig, een 
skytte må skyde for maksimalt 2 kvinder.
Der blev skudt både til rektangulærskive og til ringskive. 
Der gives meddelelse om, at vi kan få øvelsesrifler til lån, 
hvis vi vil bekoste deres omdannelse til central skud med kr. 
2,08 pr. stk., samt være villig til at indsende dem til efter
syn, når det forlanges, og betale eventuel reparation.
Det vedtoges at lade den af kredsens kvinder skænkede fane, 
assurere i Frederiksborg amts Brandassuranqeforening for kr. 
100,00, fanen skal opbevares hos formanden. Ved medlemmers 
dødsfald, (bidragydende som skydende) møder fanen ved begrav
elsen. Ved første dødsfald anskaffes sørgeflor.
Året 1889 oprandt, kredsen tæller nu 24 yngre skytter, 5 ældre 
skytter og 18 bidragsydende medlemmr. Forskellen på yngre og 
ældre, er simpelthen en aldersgrænse, man er yngre hvis man 
er er under 20 år, og ældre hvis man er over 20 år.
32. kreds Skjævinge deltog i Slangerup i en kapskydning, det 
var den 25. august 1889, og vandt med 456 point mod 443 point 
en faneplade.
Søndag d. 7. juli 1889 havde 32. kreds indbudt følgende kreds 
til kap-og præmieskydning, 10. kreds Uvelse, 18. kreds Ølsted, 
25. kreds Melby, 43. kreds Tjæreby. Tjæreby havde i flere år 
været sammenlagt med LI. Lyngby, men nu var den blevet selv
stændig. 32. kreds havde udsat en faneplade mod hver af de 
mødende kredse, udfaldet blev, at kredsen tabte 2 og vandt 2 

faneplader. I præmieskydningen placerede skytterne fra 32. 
kreds sig udmærket, med en 5. præmie og en 10. præmie.

Kredsen får tilbud om, at sende en delingsfører til gymnastik 
kursus, for uddannelse til lærer, men må desværre afslå da der 
ingen emner er i kredsen.
Det vedtages at "udslette træskomand Niels Pedersen af for
eningens medlemsliste, da han trods gjentagne påmindelser 
ikke har betalt sit medlemsbidrag."
Man modtager en .forespørgsel fra amtets forretningsudvalg 
om kredsen har gymnastikredskaber, eller om de ønsker så- 

16*danne,-kredsen meddeler, at man ikke agter at drive gymnastik.



Som en for kredsen særlig vigtig begivenhed, afholdtes i 
forbindelse med F.A.S. 47. kreds Gjørløse og 32. kreds Skjæ
vinge, samt Gjørløse sogns syge og begravelseskasse, en 
folke- og skyttefest i Lystrup skov, søndagen d. 6. juli 1890. 
Festen gav et netto overskud på kr. 509,78 hvoraf kredsen 
modtog et bidrag på kr. 150,00.
3. august 1890 afholdes bestyrelsesmøde på skydebanen, hvor 
diverse invitationer til kap- og præmieskydninger gennemgås. 
Kredsens egen årlige skydning afholdes den 14. september 1891, 
hvortil 47. kreds Gjørløse indbydes sammen med 21. kreds 
Slangerup, hver kreds skal stille med 10 skytter, der hver 
skal afgive 10 skud på 300 alen afstand.
7. juli 1891 afholdtes bestyrelsesmøde. Arsagen var bl.a at 
kredsen havde modtaget en opfordring fra Amtsskytteforeningen, 
om at kredsen skulle yde bidrag til en fane til amtsskytte
foreningen. Det vedtoges at yde et bidrag på kr. 5,00.
På samme møde enedes man om, at lade skydehuset tjære i som
mertiden, det blev formanden overdraget, at sørge for ud
førelse, ligesom det blev formanden pålagt at hæve kr. 15,00 
af det i Frederiksborg Amts Sparekasse indestående beløb.
1891 blev året hvor der blev sat nyt papir på ringskiven, og 
det blev besluttet at lade lave en ny normal skive og istand
sætte 2 gamle skiver.
Ved ildebranden hos gårdejer Lars Larsen i Borup, d. 4. sept. 
1891 brændte der en af kredsens rifler og en kasse med kug
ler, assureret for tilsammen'kr. 55,00.

Det vedtages at købe en ny riffel for kredsens penge, helst 
en dansk, hvis prisforskellen ikke er for stor.
Først i 1892 blev den fane, som kredsen havde fået af sognets 
kvinder i 1888 benyttet i forbindelse med en begravelse. På 
et bestyrelsesmøde, afholdt hos Høker N. Eliassen blev det 
vedtaget, at fanen skulle vise yngre skytte, skomager Ole 
Kristoffer Larsen, den sidste ære ved begravelsen d. 4. okt. 
1892. Formanden fik pålagt at indkøbe sørgeflor til fanen, 

det blev også besluttet at skænke en krans til begravelsen, i 



Søndag d. 17. juli 1892 afholder Frederiksborg amt Skyttefor
ening sit 25 års jubilæum. 16 skytter fra Skævinge deltager 
i præmieskydningen. Sylvest Larsen vinder en riffel med 26 
point, og Niels Peder Nielsen vinder ligeledes en riffel med 
26 point.
1893 var et stille år. De sædvanlige kap- og præmieskydninger 
fandt sted og ellers besluttede man kun at give skydehuset en 
gang tjære.
I 1894 fortsætter den stille og rolige udvikling, dog med en 
undtagelse, som nok kan have voldt noget besvær og ulejlighed, 
man gik nemlig over til meter systemet, istedet for at skyde 
på 300 og 400 alen, skød man nu på 250 meters afstand.
Igen i 1895 vedtages det at tjære skydehuset, men i år er man 
også nødt til at "bedække det med pap".
I 1896 tager skytterne kontakt med sygekassen, for at disse 
to foreninger sammen kan invitere til fest i Skævinge. Des
værre fremgår det ikke noget sted om festen blev til noget. 
Mandag d. 27. juni 1897 afholdte kredsen bestyrelsesmøde hos 
Tømrer 0. Pedersen, Skjævinge.
Referatet er yderst vanskeligt at tyde, men der er da indkaldt 
til en ekstraordinær generalforsamling, for at undersøge mu
lighederne for afholdelse af en fest i Skævinge. Nederst i 
referatet står:"referat skrevet i mørke".
I 1898 må man udbedre skydevolden, den er åbenbart ved at 
falde sammen. Fra tømrer 0. Petersen køres spåner og smuld ud 
på skydebanen.

Der udsættes en riffel som flidspræmie til den skytte, der 
opnår det højeste point antal, i de frie skud.
Den 8. april 1898 besluttes det at bygge et hus til skiverne 
så huset skal være 3J alen langt, 1| alen bredt samt 2J alen 
højt, prisen bliver kr. 20,00.
Kredsen får sin første mesterskabsskytte, det bliver A.S. 
Hansen. Kredsen modtager en indbydelse fra 47. kreds Gjørløse 
til en kap- og præmieskydning, der skal afholdes den 25. sept. 
1898. Der skal mødes med 12 skytter, der skal afgives 10 skud 
på 200 meters afstand.



I 1899 fremstilles der nogle emblemer, som skytterne kan købe 
formedelst kr. 1,00. Det vedtag^4 at ansætte husmand Jens 

Jensen som markør for året 1899.
Den 7. november 1899U>ley def afholdt et møde i Skjævinge Kro, 
angående at få gymnastikken i gang i kredsen, der gaves møde af 
14 deltagere, og det blev vedtaget af formanden skulle for
hører, om vi kunne få gymnastikapparater til låns gennem Amts
skytteforeningen, og hvis svaret var tilfredsstillende skulle
gymnastikken begynde straks i krosalen.
Kredsen fik meddelelse om, at følgende apparater var til låns, 
under kredsens ansvar: 1 Wolti gerhest med sadel pude, 1 madras 

springstøtter med snor og en plint. Gymnastikken ledes af

ungkarl Karl Sørensen mod en betaling af 50 øre for hver gang 
der afholdes øvelser. Kontingentet blev fastsat til kr. 1,50 
for hver deltager, som går til dækning af gymnastikundervis
ningen og leje af salen, endvidere har man indkøbt en gymna- 
stikhåndbog til en pris af kr. 2,50 og den er altså kredsens 
ejendom.
Den 23. marts 1900 afholdes bestyrelsesmøde hos Kroejer N. 
Sørensen i Skævinge, her vedtoges det at afholde en gymnastik
opvisning "med påfølgende bal" søndag d. 1. april 1900. 
Gymnastikken er nu på vej ind i foreningen.

20. april 1900 ansættes husmand J. Jensen som markør for 
sommeren, man vedtager at indkøbe to nye hættetænger, samt 
to nye skivetegninger. Det blev også vedtaget at leje den 
på Præstegårdsmarken anlagte skydebane, da bestyrelsen ikke 

ser sig istand til at få en andre steder. Sammen med fore
dragsforeningen vedtages det at afholde en skytte- og folke
fest i Skævinge d. 29. juli 1900. Foreningerne står lige, 
med hensyn til udgift og indtægt. Foredragsforeningen har 
dog intet at gøre med skydningen. Formand for Foredragsfor
eningen blev valgt som formand for festkomitteen, og ungkarl 

L. Jensen og 0. Olsen kasserere, dyrlæge J. Larsen og gård- • 
bestyrer V. Mortensen til at varetage det fornødne til tom
bolaen.
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Fra Gjørløse indløber meddelelse om, at de deltager i kap
skydning d. 29. juli. Der kom nye skivetegninger på skyde
skiverne og på grund af festen besluttede man at lade trykke 
300 skydekort, 100 røde, 100 grønne og 100 gule og evt. 
nogle pletkort.
19. september 1900 beslutter man, at såfremt der viser sig 
stemning for gymnastikken i vinterens løb, vil der blive 
sammenkaldt til sådan i oktober, under ledelse af gymnastik
lærer P. Hansen.
Festen d. 29. juli 1900 gav et overskud på kr. 167,72, der 
deles ligeligt mellem foredragsforeningen og 32. skyttekreds. 
Gymnastikken kom igang i 1900. D. 17. marts 1901 afholdes 
en præsentation med opvisning af de gymnaster, der har øvet 
gymnastik i vinterens løb. Opvisningen begynder kl. 7.00 
eftermiddag, efter endt opvisning er der dans til kl. 12.00. 
I 1901 koster det kr. 20,00 at leje skydebanen for sommeren, 
markøren skal have 1,25 kr. fra kl. 2.00 til kl. 6.00 hver 
søndag, endvidere skal han have 33 øre for beklædning af 
skiverne. Succeen med skytte- og folkefest gentages igen 
sammen med foredragsforeningen, men overskuddet i 1901 er 
knap så fornemt. Der bliver kun kr. 42,47 til hver forening.

I 1901 ledes gymnastikken af bogholder C.F. Hansen ved Borup 
teglværk, (førhen sergent i Artilleriet) mod en betaling af 
kr. 1,00 pr. gang der er øvelse. Hver deltager må betale 
kr. 0,50 om måneden til dækning af gymnastikundervisningen.
I 1902 modtager kredsen kr. 65,00 som sin del af overskuddet 
fra Diletantkomedien. Man må sætte ny pibe på en af kredsens 
rifler.
I 1902 er den igen gal med skydevolden, der er kommet en 
klage over skydevoldens uforsvarlige tilstand, det besluttes 
at udbedre skydevolden, på den måde at den opkastes terrasse 
formet, med udskær mellem terrasserne. Bliver der ikke fun
det tilfredshed hermed, udbeder kredsen sig et sagkyndigt 
skøn over skydebanen, som hr. Parkov foreslår ville blive 
udstedt af Overbestyrelsen.



52. skyttekreds på vej til et stavne i Hillerød, om
bring århundrede skiftet, siddende nederst tilhøjre: 
^rederik Nielsen, stående nr. 2 fra venstre: Jens 
.ristian Jensen, stående nr. 5 fra højre: Hermann 
»tender.

Det sagkyndige skøn over skydebanen, blev foretaget af 
Kaptain E. Nielsen fra 24. Batal ion, d. 18. december 1902. 
I 1902 er der ikke gymnastik i Skævinge, da bestyrelsen ikke 
ser sig istand til at skaffe en gymnastiklærer til den udgift 
som kredsen ser sig istand til at udrede.
26.2.1903 beslutter bestyrelsen at flytte skydebanen, idet 
man havde fået tilbudt et andet stykke jord på samme beting
elser som præstegårdsmarken, afgift kr. 20,00 årligt. Flyt
ning af skydehus og materiel påbegyndes. Husmand J. Jensen 
ansættes til at forestå markeringen, for kr. 1,25 pr. skyde- 
dag, igen i år afholdes skytte- og folkefest s^mmeq med Fo're- 
dragsforeningen søndag d. 5. juli, betingelserne er de sæd
vanlige. 2‘ 



Allerede året efter er der imidlertid problemer, i slutningen 
af november modtog kredsen gennem øvrigheden og amtets for
retningsudvalg en klage fra Afbygger 0. Nielsen Skævinge, 
lydende på, at han såvelsom de andre beboere i nærheden af 
skydebanen, på flere måder er blevet forulempet af forening
ens kugler. I den anledning er det af Øvrigheden forbudt 
kredsen at genoptage skydningen på banen, før en betryggende 
ordning har fundet sted.

Det blev pålagt bestyrelsen og lærer Hessen, at forsøge at 
få rettighed til kredsens sædvanlige skydebane på præstegårds
jorden.
Gymnastikken genoptages i 1904 under ledelse af ungkarl N.P. 
Hansen, af protokollerne fremgår det, at der hvert år har 
været omkring 14-18 personer aktive i denne øvelse.
Kredsen modtager kr. 50,00 af Dilettantforeningens overskud, 
dilettanten blev vist d. 29.1, 30.1 og 1.2 1904.
Medlemstallet i 1905 opgives til at være 58 skytter, hertil 
kommer et antal gymnaster, men tallet fremgår ikke nogen 
steder, gymnastikken er dog stadig på programmet, under ledelse 
af Smedesvend N.P. Hansen.
Søndag d. 19. juli 1904 får kredsen igen en mesterskytte, det 
bliver igen A.S. Hansen, der i Hillerød til en amtsskydning 
opnår 228 point i 25 på hinanden følgende skud, ialt 8 skyt
ter fra kredsen deltog i skydningen i hovedskydningen op
nåede de et gennemsnit på 78,0 point. Kredsen modtog for denne 
imponerende præstation en faneplade, hvilken var anden præ
mien. A.S. Hansen modtog mesterskabsmedailjen.
I 1905 besluttes det at anskaffe fald, eller hejseskiver, som 
det bliver bestyrelsens opgave at skaffe.
1906 er året hvor der dannes en gymnastikforening i sognet. 
Skyttekredsen tæller nu 56 medlemmer, nogle vil også gerne 
gøre gymnastik, men der kan ikke opnås enighed blandt skyt
terne, de udlånte gymnastikredskaber afleveres til gymnastik
udvalget. Den 29. juli 1906 deltager ti skytter i amtsskyd
ningen, de gør det så godt så de vinder kredsens 14. fane-

22. plade.



Gymnastikforeningen stiftedes d. 16. november 1906. Svend 
Nielsen blev den første gymnastikleder i foreningen, i selve 
mødet deltog et, som det står, forholdsvis stort antal med
lemmer. Følgende blev valgt til bestyrelsen: L.H. Jeppesen, 
Svend Nielsen, Marius Hall, Rikard Madsen, Herman Stender. 
Man enedes om at begynde gymnastikken hurtigst muligt, samt 
at anskaffe de fornødne rekvisitter og redskaber.

Gymnas tikforeningens 
første formand: 

Svend Nielsen,

Bestyrelsen for gymnastikforeningen vedtog d. 10. december 
1906 at købe en hest med tilbehør hos C. Jensen, Skævinge, 
og der udarbejdedes love, der senere blev godkendt på general
forsamlingen i 1907. Generalforsamlingerne var halvårlige.
På samme møde fortæller formanden, at to af bestyrelsesmedlem
merne er bortrejst fra Skævinge. Alleréde i T907 afholder 
gymnastikforeningen en gymnastikopvisning, ligesom man afholdt 
en brydekamp. Den 19. oktober 1907 bliver man enig om at lave 
lovene om, således at der kun skal afholdes en generalforsam
ling om året. Der bliver også bevilget en gymnastikhåndbog 
og der gives tilladelse til indkøb af de manglende redskaber. 
Allerede i 1907 bliver Svend Nielsen formand for gymnastikken. 
Skytterne arrangerer deres første salonpræmieskydning d. 14. 
april 1907. Den 28. december 1907 bliver der enighed om at lade 
afholde en maskerade den 19. januar 1908. Man enes oro at an- 25 
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skaffe kredsens første 8 mm riffel, bestyrelsen får i opdrag 
at indkøbe en sådan, enten ny eller brugt, hvis der kan fås 
støtte fra forretningsudvalget skal der også indkøbes en sal

onriffel .
I 1908 bliver idrætsforeningen og skytterne enige om at af
holde en fest sammen, udover festen skulle der også være en 

præmieskydning.
I 1909 er det Gymnastikforeningen, der kommer først med af
holdelse af en maskerade. Til denne maskerade indkøbes der 
praanier til en pris af kr. 10. Gymnastikpræsentationen bliver 
d. 4. marts 1909, og det afsluttes med et offenligt bal. Den 
11. september 1909 beslutter man at indkøbe en plint, ringe 
og trapetz. Der nedsættes et udvalg til at virke for en Dile- 

tantforestilling. Ringene bliver foræret til foreningen af 
Niels Hansen, men foreningen må selv anskaffe tov og læder til 
disse. Skytterne enes om, at for fremtiden skyder man ude

lukkende med 8 mm riffel eller Remington, de blev også enige 
om at betale skuddene hver dag til den der skriver.
I 1909 bliver Julius Hessen og L.H. Jensen æresmedlemmer, då 
de begge har været medlem af foreningen siden stiftelsen i 

1884.

Diletantforestillingepne ligger nu i Skytternes, Gymnaster

nes og i Borgerforeningens regi, der dannes en gruppe bestå
ende af to medlemmer fra hver bestyrelse, for at varetage 
disse forestillinger.
Den 28. marts 1909 markerer skytterne deres 25 årige beståen, 
det sker ved en festlighed på kroen, den bestod i salonskyd
ning, festmåltid og dans. Til festmåltidet var amtskyttefor
eningens formand og stifter Oberstløjtnant Parkow indbudt, 
samt næstformanden Skovfoged A. 0. Petersen, Farum. Sidst
nævnte kunne desværre ikke give møde, men sendte sin varmeste 
lykønskning.
Allerede i sommeren 1910 indføres fodboldspillet i Skævinge, 
af gymnasterne. Man lejer en fodboldbane på gårdejer Hans 
Hansens mark for kr. 25,00 for hele sommeren, for gymnastik-



foreningens medlemmer koster det kr. 0,50 at spille fodbold
og for nye medlemmer bliver prisen sat til kr. 1,00.
Allerede i fodboldens første år, bliver man enig med skytter
ne om at lave en kombineret stævne for fodbold og skydning.
Lørdag d. 15. oktober 1910 ændres gymnastikforeningens navn
til Skævinge og Omegns Gymnastik- og Idrætsforening.

Dette navn holdt kun 
slutter bestyrelsen, 
ingen Skjold. D. 21.

11 marts 19o8, modtog 
Jens Kristian Jensen« 
dette flotte -ur, med in
skription« som tak for 25 
&r* s god markørtjeneste i 
skyttekredsen.

Skjold, kontingentet

et år, allerede d. 10. juli 1911 be
at foreningen skal hedde: Idrætsforen- 
februar 1912 starter damegymnastikken i 
ansættes til kr. 1,00. D. 16. april 1912

besluttes det at lade lave et brystmærke, samt at lade med
lemmerne selv betale, da foreningen ellers ville lide et tab

- når medlemmerne rejste, og ikke afleverede mærket. Det be
sluttes at yde 40,00 kr. til idrætspladsen, hvis man ikke
kunne få nogen billigere. Bestyrelsen besluttede at betale 
J. Skov kr. 25,00 for hans ledelse af dameholdet. ;



I november 1912 beslutter skytterne at gøre mere ved salon
skydningen, man vil skyde vinteren igennem. Til formålet ind
købes to salonrifler, og formanden skal sørge for det videre 
fornødne i sagen, og i 1912 er der sandelig to damer, der er
begyndt at skyde.

Karlegymnastikholdet, fotograferet omkring 192o.

Det vedtoges, at hver skytte i året 1913 skal have sin egen 
skydebog, som skal blive i kredsens skydehus indtil skyde- 
øvelserne er ophørte. Ved generalforsamlingen udleveres bøg
erne til skytterne, de skal hver dag underskrives af liste
førerne. Det blev ligeledes vedtaget, at såfremt Krigsmini
steriet udlåner 8 mm rifler i 1913, at låne to hvis betingel
serne er de samme som i 1912.

Idrætsforeningen Skjold får nogle bemærkninger til deres 
regnskab i 1913. Det drejer sig bl.a om en diskos, 2 stk. 
spydskafter som bestyrelsen var blevet enige om at indkøbe, 
samt en økse, formanden havde lånt sin nye økse til Skjold, 
og efter brugen var den forsvundet, og det var rimeligt at 

26. erstatte den med en ny.



Bestyrelserne for Skytteforeningen og Foredragsforeningen 
arrangerer en diletantforestil1ing, eventuelt overskud de
les mellem de to foreninger. Det vedtoges at opføre stykkerne 
"Tre for en" og "Sorteper", der valgtes fællesformand og 

kasserer, smed N.P. Hansen valgtes for skytterne, forpagter 
H. Hansen for foredragsforeningen.
I 1914 vedtages det at låne 2 geværer model 89 fra Krigsmini
steriet, samt et gevær model 67 fra Overbestyrelsen, kreds
ens egen 8 mm riffel må smergles, eller der må påsættes en ny 
pibe.
Mund og Klovsygen kom også til Skævinge i 1914. D. 28. februar 
var det meningen, at der skulle have været afholdt en gymna
stikopvisning med efterfølgende bal, men dette forbydes på 
grund af denne frygtede sygdom, datoen fastsættes i stedet til 
anden pinsedag, hvis forbudet ophæves.
De to geværer, som Krigsministeriet har udlånt til foreningen, 
bliver allerede fordret tilbage i august måned på grund af 
krigen. Det var nødvendigt at sælge den gamle salonriffel, 
den indbragte kr. 3,50 . Pengene er indgået i regnskabet. 
I vinteren 1914-15 var der 8 deltagere, der deltog i salon
skydningen på kroen. På grund af krigen kan kredsen ikke lå
ne geværer af hæren eller Krigsministeriet, salonammunitionen 
er meget dyr og vanskelig at få fat på, alligevel indkøbes en 
ny salonriffel.

I 1916 afholdes der ikke skydeøvelser på banen, da ammuni
tionen er blevet alt for dyr, men salonskydningen starter 
allerede i august, krudt og kugler hertil er blevet lidt rim
eligere i pris.
Idrætsforeningen Skjold markerer sin ti årige beståen med en 

festlig sammenkomst for medlemmerne og sognets øvrige beboere, 
der skal være foredrag og bal.
Kredsens skytter gør en god figur til F.A.S. årlige kap- og 
præmieskydning, med 65,50 point vinder de en faneplade samt 

et nyt gevær model 89.
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Bestyrelsen har indgået en aftale med kroejer Sørensen i 1918 
om leje af salen, den skal koste kr. 0,70 pr. gymnastiktime, 
forudsat, at det kun er de tre midterste lamper der er tændt. 
Markørens løn må ændres fra kr. 0,50 til kr. 1,00 pr. time. 
Når alle udgifter er betalt, er Idrætsforeningen Skjolds 
kassebeholdning kun kr. 7,09, det vedtages derfor at forhøje 
kontingentet til kr. 2,00 pr. år for de forskellige idræts
grene, efter bestyrelsens nærmere anordning. Skjolds udflugt 
går i 1919 til Melby og Liseleje, og der afsluttes med bal på 
Skævinge kro om aftenen d. 18. juli, billetter til bal let,- 
herrer Kr. 2,00, damer Kr. 1,50.
Skjold afholder bestyrelsesmøde den 8. november 1920. Kro

ejer Sørensen er indbudt, og man enes om at leje salonen 
for kr. 100,00 pr. vinter. Der skal være gymnastik for karle 
drenge og piger.
Kassereren Smedemester N.P. Hansen oplæste skytternes regn
skab i 1920, det balancerede ved kr. 1.278,07. Herr. lærer 
J. Hessen bragte i anledning af sin snarlige bortrejse fra 
Skævinge en tak til 32. kreds for de 37 år han har været med
lem af kredsen. Der blev ved en indsamling indsamlet kr. 122,- 
til en erindringsgave til hr. Julius Hessen, der blev købt en 
guld urkæde med vedhængt medaillon.

Idrætsforeningen har endnu ikke i 1922 fået en fane, der er 

gjort forsøg derpå, men det er endnu ikke lykkedes. På gene
ralforsamlingen d. 22. sept. 1922 diskuteres det livligt, da 
så kroejer Sørensen forærer foreningen en fane, det frembragte 
stor begejstring hos de fremmødte medlemmer, der stående tak
kede hr. Sørensen. Det vedtoges at indsætte ham i foreningen 
som æresmedlem så længe foreningen består.
Revisorene har igen gjort bemærkninger om, skyttekredsens regn- 

■ skab for året 1922, det kan ikke godkendes. Generalforsamlingen 
vedtager, at såfremt foreningens gæld til forretningsudvalget 
ikke ligger til udbetaling, som meddelt af kassereren, da at 
sende ham et anbefalet brev, med forlangende om, at beløbet 
betales inden 2 dage, imodsat fald er bestyrelsen forpligtet 

28« til at lade foretage kriminel aktion mod kassereren.



I 1923 yder kredsen en gave på kr. 20,00 til Oberst Parkovs 
jubilæum.
I 1923 har Skjold et interessant arrangement. I samarbejde 
med Ølsted Sportsklub er der aftalt boksekamp og offentligt 
bal. Det har ganske givet været morsomt for damerne at danse 
ud med de kække udøvere af den ædle kunst, boksning.
Det besluttes at tegne en ulykkesforsikring for foreningens 
medlemmer, det drejer sig om 30, der forsikres endskønt der 
næsten aldrig er over 25 aktive. Også Skjold fik problemer 
med deres kasserer i 1923. Der afholdtes ekstraordinær gene
ralforsamling d. 11.11.1923 med kun eet punkt på dagsordenen: 
Godkendelse af regnskabet. Men kassereren mødte ikke op til 
generalforsamlingen, man besluttede at sende ham et anbefalet 
brev med en frist til d. 14.11.1923 kl. 7.00 aften, og hvis 
han ikke til den tid havde meldt sig med regnskabet i fuld
stændig orden, til aflevering til den nye kasserer, vil sagen 
blive meddelt til politiet. Dette forslag blev enstemmigt ved
taget af den talrige forsamling, der højlydt udtalte sig om 
kassererens meningsløse sløseri. Det blev besluttet frem
over, at der kun kan hæves penge på foreningens bankbog med 
fuldmagt fra bestyrelsen, det er kassererens pligt, at peng
ene kommer på bogen, kassebeholdningen må aldrig være større 
end kr. 60,00.

69 medlemmer tæller skyttekredsen i Skævinge i 1924. Der er 
bogført 5.363 skud, med en træfferprocent på 95, og et gennem
snit på 214 skud pr. skytte må man sige, at der igen er god 
gang i skydningen i Skævinge, der vindes også 2 riffel pi ader 

og 1 faneplade. Hulsigtet ser dagens lys, og det besluttes 
at sende en af kredsens rifler til Otterup for at få monteret 
en svær pibe samt hulsigte, for såvidt dette bliver vedtaget 
som reglementeret gevær på repræsentantskabsmøde i København 
d. 14. april 1925. Det blev vedtaget, så kredsen fik hulsigte 
på en riffel, det kostede kr. 66,95 og købte samtidig en ny.
I 1925 kommer der ikke nok til gymnastikøvelserne, hvorfor 
gymnastikken aflyses dette år. Den gamle kasserer har nu fuldt 
indbetalt sin gæld til foreningen. Di letanten i år hedder 2 



"Dydens vej" og "De pokkers Studenter", hr. postbud Jensen 
har lovet at være instruktør. Der er planer om at få en fast 
idrætsplads, man har tidligere lejet sig ind hos forskellige 
landmænd, men nu vil Skjold have et fast tilholdssted. 
Betalingen sker ved at udstede obligationer å kr. 50,00. 
Skjold køber selv de første 24, derefter udbydes de andre til 
salg, til pari kurs. Idrætspladsen overtages af idrætsfor
eningen d. 1. januar 1926, dog har skolebørn ret til at lege 
på pladsen i skoletiden, ellers har foreningen fuld ret over 
pladsen.
Urmager Ritter skænker en pokal til skytterne, pokalen skal 
være med inskription, og det er for at fremme interessen for 
skydningen blandt de yngre skytter, at hr. Ritter forærer 
kredsen en pokal.
Aret 1927 bliver det år, hvor skytterne anlægger en ny skyde
bane på gårdejer Elmfeldts jord, imod Bjørnebakken. Den an
lægges efter Overbestyrelsens foreskrevne regler i håndbog 
for skydebaner m.m. Midler til anlægget fås ved et rentefrit 
lån på kr. 500,00. Et tilbud, der fremsættes af kroejer Siv- 
artsen, hvis bestyrelsesmedlemmerne indgår solidarisk kautions
forpligtelse. Arbejdet påbegyndes snarest muligt.

Skævinge d. 31.5.1927. Skydebanen blev taget i brug den 
28.8.1927. Skytterne havde selv lavet banerne, nogle af gård
ene havde stillet køretøjer til rådighed, der var kun benyttet 
et par mand 'Tra Dræningsmesteren til hjælp med dræning af 
markørgraven, for netop dette viste sig at være meget besvær
ligt, jorden var blevet ubekvem, blandet af ler, grus og flød- 
sandsrevler, dette og den megen regn, der faldt denne sommer, 
gjorde at graven gentagne gange skred sammen og fyldtes med 
vand, til sidst måtte man lave en brønd med lås i graven og 
lægge en ledning 150 meter fra graven. Ledningen skulle helt 
ned i 2.50 meters dybde, det gav en masse gravearbejde, men 
da det var udført og rørene lagt, var markørgraven også tør. 
Tømresvendene Anders og Viggo Petersen byggede skydehuset, det 
blev solidt og rummeligt, og det var til bestyrelsens og skyt- 

jo.ternes tilfredshed. Hele anlægget kom til at koste Ga. 800,00 



kr. Skjold tænker på at flytte deres penge fra Frederiksborg 
amts Sparekasse, over i Hillerød og omegns Bank, fordi denne 
har filial i Skævinge. Det vedtages at afholde bal for med
lemmerne, med optræden af postbud Jensen på scenen hver time. 
Der afholdes d. 1. juli 1928 en stor kap- og præmieskydning, 
samt skytte- og gymnastikfest, indgangen til festpladsen be
tales med 50 øre for voksne og 25 øre for børn. Det vedtages 
at lave en bortlodning med store gevinster, såsom en gris, et 
spisestel, en kurvestol, en skinke, et vækkeur, en sykurv og 
et blomsterbord. Der afholdes licitation over stadepladser 
d. 13. juni, netto overskudet blev kr. 490,00.
Den er gruelig gal i "Skjold" i 1928. I referatet kan man læse 
at, den afholdte sin mindre vellykkede halvårlige generalfor
samling, hvor enhver idrætsinteresseret måtte skamme sig. Det 
gjorde i al fald formanden Henry Hansen, på hans forslag om 
at vælge en dirigent, fremkom der flere mindre pæne udtryk, 
og alle, der blev foreslået sagde rent ud nej, formanden over
lod tilsidst hvervet til kassereren Alfred Westphael, da ingen 
andre ville nedværdige sig til det.

Et af de nisnge fodboldhold der i slutningen af tyverne 
var med til at slå "Skjold" Skævinge’s navn fast.



Søndag d. 13. januar 1929ibesøger fru Thit Jensen Skævinge, 

hun holder et foredrag på kroen. Bestyrelsen beslutter at ind
købe en håndbold til drengene til gymnastikbrug.
Anden juledag afholdes bal, med projektørlys på kroen. 
Skyttekredsen tæller nu 42 medlemmer, der skyder, samt 25 
kvinder og mænd, der gør gymnastik. De deltog iøvrigt i 
afdelingsopvisningen i Gørløse.
I 1930 afholder F.A.S. og G 2. afdeling en gymnastikopvisning 
på Skævinge kro, 32. kreds modtager kr. 63,57 af overskuddet. 
Det vedtages at lade nogle unge damer og herrer komme på kur
sus i folkedans, under ledelse af frk. Knudsen Hillerød.

JlnuLsfællands Jkhxdsunion

I 19?o gik Nordsjællands Idrætsunion's Diplom 
til Skævinge Idrætsforening, "Skjold". 
Fodboldspillerne fra Skævinge, havde igen gjort 
sig fordelagtigt bemærket.
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Skævinge, den........................................ 19Telefon : 41.

a/irr:.

H. P. Hansen, 
Smede- & Maskinværksted.

.21£___Z2

til

I trediverne kunne et kontingent regnskab se så
ledes ud, man vidste pracis hvem der havde betalt 
og hvem der endnu manglede at indbetale kontin
gent.

35.



Allerede den 13. marts 1931 afholdes en opvisning i Folkedans, 
med efterfølgende offentligt bal. I 1931 inviterer "Skjold" 
et svensk fodboldhold til Skævinge, fodboldstævnet afholdtes 
d. 2. august 1931. "Skjold"s 25 års jubilæumsfest blev af
holdt d. 8. november 1931 med foredrag af flyveren Clauson 
Kaas, fælles kaffebord og bal. 1931 er et spændende år. Nyt

årsaften afholdes der bal, for første gang med mekanisk musik, 
det gøres for at spare penge* Det er gymnastiklærer Ejner Jen
sen Gørløse, der tager sig af drenge- og karleholdet, frk. 
Kirsten Petersen Store Hagel se, tager sig af pigerne.
29. oktober 1932 vedtages det at melde "Skjold" ud af Sjæl
lands Boldspilunion, samt at deltage i Nordsjællands Idræts
union turnering til foråret 1933.
Det første andespil ser i 1932 dagens lys i Skævinge, det af
holdes på kroen.
I 1933 er der kun tre medlemmer, der møder op til skytternes 
generalforsamling, dét viser sig umuligt at få gang i skytte
sagen igen. I 1934 - 35 - 36 og 1937 ligger kredsen således 
helt stille.
I "Skjold" er aktiviteterne heller ikke de allerstørste, men 
nyt sker der dog. Til en nytårsfest beslutter man at indkøbe 
"kulørte hatte". Der afholdes ekstraordinær generalforsamling 
fordi sognerådet havde afslået at kautionere for et lån på 
kr. 5.000,00 til indkøb og indretning af en fodboldbane.



Også 1 fyrrene havde fodboldafdelingen en ganske 
god sukses med seniorholdene.

Den 4. maj 1935 beslutter man at indkøbe en kridtmaskine, samt 
en bold. D. 30. maj kan der for første gang læses^om håndbold 
i protokollerne, der spilles en håndboldkamp mellem Gøri øse og 
Skævinges pigehold.
I 1937 viser det sig umuligt at leje areal til en fodboldbane, 
det opgives derfor at spille fodbold dette år. Den 21. decem
ber 1937 begynder skyttekredsen at virke igen. Det vedtages på 
et bestyrelsesmøde at begynde gymnastik for småpiger og drenge, 
leder bliver bagersvend Karl Larsen, salonskydningen skal finde 
sted hver tirsdag. zi 



Idrætsforeningen "Skjold" har stadig problemer med at finde en 
egnet idrætsplads, eller arealet til samme, sognerådet vil ikke 
kautionere, der opstår derfor den ide, at lave en sammenslut
ning af Idrætsforeningen "Skjold" og F.A.S. og G afdeling 32. 
kreds Skævinge, for om muligt at få større opbakning i be
folkningen af idrætten. Der tages kontakt med skytterne, men 
fra skytternes side er interessen ikke overvældende. Den 29. 
oktober 1937 meddeler formand Carl Hansen, at skytterne ikke 
er interesseret i en sammenlægning af de to foreninger. 
Som det oftest går, arbejder tiden imidlertid for ideen. Den 
29. marts 1938 afholder 32. kreds et bestyrelsesmøde, hvorpå 
det vedtages at afholde en generalforsamling d. 5. april i 
anledning af Idrætsforeningen "Skjold"s indlemmelse i kredsen, 
der skal foretages valg af en bestyrelse for de samlede idræts
grene. Den første bestyrelse får følgende sammensætning: Gård
ejer Aage Hansen, Uddeler H. Rasmussen, Portør P. Nielsen, 
Bagermester A. Jensen og Sadelmagersvend T. Jensen. Bager
mester A. Jensen bliver foreningens første formand.
18.4.1938 er alle formaliteter i orden, idrætsforeningens gæld 
overtages af skytterne, der var dog også en bankbog med et 
indestående på 5 øre. Der dyrkes nu, fodbold, skydning, folke

blive. I 1939 afholdes et håndboldstævne.
dans og gymnastik i foreningen. Håndbold er kommet for at

56
Et billede fra en af de mange dejlige diletant
forestillinger som idrætsforeninge har opført.



Gymnastikafdelingen præsenterer den nyerhvervede 
fane, som kroejer Sørensen i midten af tyverne 
skænkede Idratsforeningen "Skjold".

11. februar 1940 enes man om, på et bestyrelsesmøde, at af
holde et karneval, der skal være et orkester med fire musikere. 
Det vedtages også*at sende en mand til Sjællands Boldspil 
Unions generalforsamling d. 9. april 1940. Den afholdes på 
Skævinge kro. Formanden åbner generalforsamlingen, og udtalte 
fred og fordragelighed mellem folkene. Regnskabet godkendtes, 
det balancerede med kr. 1.519,24. Formanden oplæste forslag 
til nye love.
I 1940 bliver det fru Carlsen, der skal lede de små håndbold
piger, og det bliver fru Ipsen, der fik arbejdet med at lede 
de.voksne i håndbold. Man lavede et lotteri med det formål at 
få penge til nye målnet både til håndbold og til fodbold. Kaj 
Hansen fik hvervet som formand for håndboldspillet.
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Skytterne må på grund af krigen aflevere deres rifler til po
litiet. Der var bevilget kr. 2,00 til national indsaml ingen i 
anledning af kongens fødselsdag (70 år), dette blev på gene
ralforsamlingen kritiseret af Uddeler Rasmussen. Formanden 
meddelte at det var gjort for at repræsentere kredsen på vær
dig måde. Kaj Hansen oplæste håndboldresultater, der oppone
redes mod fru Ipsens udelukkelse fra håndboldspillet. Der 
kommer fra Orla Jensen forslag om oprettelse af bordtennis. 
Der diskuteres om køb af et stykke jord til fodboldbane, af 
gårdejer Frederiksen. Aktive idrætsudøvere afholder afslut
ningsfest på sommeraktiviteterne d. 20. oktober 1940. Dette 
sker på Skævinge kro, ca. 150 medlemmer er mødt op til choko
ladebord. Der blev sunget mange fædrelandssange ved bordet, 
aftenen sluttede med bal.
22. januar 1941 udtales der stor tilfredshed med indsamlings
resultatet til hjælp til indkøb af et areal til idrætsplads. 
Bestyrelsen får bemyndigelse til at underskrive papirene i 
forbindelse med køb af jord til idrætsanlæg. Det anbefales 
at. opsige lejemålet for den nuværende skydebane, og evt. 
flytte skydehuset.

Udfyldes af Politiet

Kvittering.

For Modtagelsen af det anførte Vaaben meddeles 

herved Kvittering.

J (Peliticts Stempel)

,3



Også den nye idrætsplads skal gøres færdig ved frivillig ar
bejde af sportsfolkene. Frederiksborg amts sparekasse har 
ydet et lån til køb, obligationen underskrives af bestyrelsen. 
16. november 1941 får samtlige aktive fodbold og håndbolds
spillere gratis kaffe, på grund af foreningens 35 års jubilæ
um, bagefter er der bal på kroen.
Ca. 200 medlemmer var med den 16. november 1941, da idrætsfor
eningens 35 års stiftelse blev fejret, der var bl. a skrevet 
2 sange, som gjorde stor lykke. Der var et telegram fra "Max" 
der takkede for samarbejdet i den forløbne tid. Foreningen fik 
fra fodboldspillerne en dirigentklokke.



I 1942 afholdes der igen dilettant, det fremgår dog ikke, hvad 
stykket hed, men det var fornøjeligt og morsomt.
Det vedtages at prøve at få byens forretninger til åt tegne 
annoncer i Dilettantprogrammet til en pris af kr. 3,00 og kr. 
5,00.

Det vedtages at indkøbe en plæneklipper for een hestekraft, 
til kr. 525,00 hos Gudenå fabrikkerne i Silkeborg. D. 22. juni 
besluttes det at opføre skydehus på den nye idrætsplads. Ved 
ansøgning har idrætsforeningen fået refunderet udgifterne til 
beplantning og tilsåning af idrætspladsen, af sognerådet.
Til idrætsforeningens fest i 1942, prøver man noget helt nyt, 

man vil have et højttaleranlæg til festen. Den 30. juli enes 
man om at lave en amatør refrainsangerkonkurrence til ballet, 
præmien skal være smørrebrød og øl og snaps til to personer. 
Man anmoder også Martin Olesen om at møde med sit berømte 
iskagetelt for en stadepris af kr. 5,00. Medlemmerne presser 

4o

et par glimt fra 
bygningen af klubhuset 
på idrætspladsen.



nu på for at tage den nye idrætsplads i brug, formanden beder 
medlemmerne møde op og give en hånd med, da der endnu mangler 
en del før man er færdig, istedet for at snakke skulle man 
smøje ærmerne op og se at komme i gang.

Søndag d. 11. oktober 1942 indviede foreningen den nye idræts
plads, formanden kommis Svend Rasmussen bød velkommen til den 
store forsamling, derefter talte formanden for F.A.S. G & I 
S. Hansen Slangerup, formanden for S.B.U. L. Hartoft havde

Indvielsen af den nye idrætsplads der fandt sted 
d. 11 oktober 1942

hilsen med fra D.B.U. og Dansk Idrætsforbund, Svend Jørgensen 
fra Herlev bragte en hilsen fra S.B.U. Alle priste det store 
arbejde der var lagt i idrætspladsen, og udtrykte håbet om at 
det måtte være til gavn for ungdommen i Skævinge og omegn. 
L. Hartoft erklærede herefter idrætspladsen for åben, og hej
ste Dannebrog medens forsamlingen sang første vers af flag

sangen. Flaget var skænket af uddeler Rasmussen, og flagstang
en af tømremester Bækgaard. Herefter kom de sportslige islæt, 
fodbold og håndboldspillerne tog fat, resten af dagen var i 
sportens tegn.
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Di letanten i året 1943 hed: "Affæren i Fjordby". Man vedtager 

at afholde en foredragsaften med læge Gilberg fra Esbønderup 
som foredragsholder. D. 1. februar 1943 afholdes generalforsam
ling, formanden dvæler længe i sit indlæg omkring den nye 
sportsplads, han opfordre medlemmerne til at benytte den flit
tigt, kassererens beretning er også yderst positiv, det var 
simpelthen det største i foreninges historie, formandens be
retning såvel som kassererens blev enstemmigt vedtaget.
D. 9. marts 1943 giver dilettanten et netto udbytte på kr. 
590,00. Angående klipning af idrætsbanerne akcepteres et til
bud fra Carl Christensen på kr. 2,00 pr. time, der indkøbes 
en miniature fodboldbane, til instruktion af spillerne. Der 
ydes et tilskud til Dansk Idrætshøjskole ved Vejle på kr. 25,oo. 
Foreningens medlemmer opfordres til at tegne en fritidsforsik

ring, hvis uheldet skulle være ude. Det vedtages at sende to 
medlemmer af idrætsforeningen på et kursus, der afholdes af 
F.A.S.G.&I på Gerlev Idrætshøjskole d. 2.-4. april, dg det er 
i håndbold.
N.H.U. og S.H.U. havde indkaldt klubberne til repræsentant
skabsmøde i København i anledning af sammenlægningen af de to 
forbund, man vedtog at sende en repræsentant. Harly Kjeldsen 
aflagde redegørelse for mødet d. 14. februar angående håndbold
unionernes sammenslutning.
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Det besluttes at købe, eller lave to af tre bænke til skyde
huset, samt at få dette gjort istand. På grund'af krigen be
sluttes det at afholde skydning med luftbøsse. Kredsen deltager 
i F.A.S.G.&I håndboldturnering med 2 pigehold og et herrehold. 
Fodboldspillerne tilmelder et A hold, et B hold samt tredie 
juniorhold til S.B.U. turneringsplan for 1943-44.
Snedker Marius Rasmussen laver et Keglebillard til foreningen, 

hvis det skal lejes ud beslutter man sig til at tage kr. 10,00 
pr. gang. Foreningen drøfter mulighederne for at dyrke skyd
ning med luftgevær i kroens sal, men der kan ikke opnås til
ladelse hertil og tanken opgives.
Allerførst i januar 1944 vedtager man at lade Sofus Nielsen 
fremvise fodboldfilmen. Entre 50 øre pro persona, juniorspil
lere, der har betalt kontingent har gratis adgang, bagefter er 
der dans til P. Hansens fire mands orkester. Det vedtages at 
sende Oskar Johansen og Verner Mortensen til delegeret møde i 
S.B.U.
Skytterne er ved at blive godt utålmodige, her i krigens år. 
De kan ikke komme til at udføre deres sport, tirsdag d. 28. 

marts 1944 overlades det til skydeudvalget at indhente tilbud 
på luftbøsser, så man kan komme igang med skydningen i april 
måned. Det vedtages at afholde et bal med idrætsstævne. Kro
ejer Sigvardsen forlange kr. 15,00 i leje af salen fra dato, 
på grund af at foreningen har taget betaling af en af hans 
sønner d. 26. marts. Skytterne modtager d. 6. maj 1944 en ind
bydelse til en præmieskydning i Hillerød, det besluttes at del
tage, men tilsyneladende har man ingen våben.
Fredag d. 2. juni bliver Verner Mortensen udtaget til et in
struktør kursus i fodbold på Gerlev idrætshøjskole, Jørgen 
Andersen udtages til et håndboldkursus. Der er indhentet til
bud på låge og port til idrætspladsen, tømrer Georg Larsen vil 
have kr. 110,00 for at udføre arbejdet. Det vedtages med for
ventet tilladelse at påbegynde skydningen førstkommende onsdag 
kl. 7.00 på foreningens nye bane hos Kaj Hansen Meløsevej. Kon
tingentet fastsættes til kr. 2,00. Prisen pr. skud 3 øre.
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Ja, ja, skydningen er så småt ved at komme igang igen, trods 
krigen. Foreningen modtager en invitation fra Si gerslev, til 
en skydning i Si gerslev forsamlingshus, Kaj Hansen får i op
drag at samle et skyttehold til d. 16. juli 1944.
Skydningen påbegyndes på Skævinge kro d. 24. september, efter 
skydningen er der pakkefest og bal til Peter Hansens 4-mands 
orkester. Det blev vedtaget at udnævne postbud Jørgensen, ud
deler Rasmussen og bagermester Jensen til æresmedlemmer. 
Til nytårsballet i 1944/45 besluttes det at indekøbe huer og 
næser. F.A.S.G. & I afholder igen instruktionskursus i hånd
bold, det besluttes at sende Børge Petersen, Jørgen Andersen 
og Aase Christiansen til kurset. Badminton bringes på bane den 
18. februar 1945, bestyrelsen lover at tage det under overvej
else, forslaget kom fra Johannes Olsen, bagermester Jensen 
kunne tænke sig at få gang i atletiktræningen igen.
Det vedtages at starte med Badminton søndag d. 11. marts 1945. 
Til formand for dette valgtes Aage Jensen, badmintonafdelingen 
tilmeldes Dansk Badminton Forbund pr. 1. april 1945.
3. maj 1945 vedtages det at afholde en sportsuge fra d. 15. til 
d. 22. juli 1945, omfattende, fodbold, håndbold, badminton og 
atletik, der afsluttes med bal.

Badminton afdelingen tæller allerede i sit første år 60 med
lemmer. Hans Andreasen forespurgte om, hvorfor den afholdte 
midsommerfest ikke var ført til protokols, han havde nærmest 
indtryk af, at der havde været tale om et politisk møde, og 
kritiserede at idrætspladsen var brugt til dette formål, for
manden redegjorde for festens afholdelse.
Kontakten med svenskerne kan igen optages, og det bliver den 
d. 19. oktober 1945. Fodbolden inviterer Sorgenfri Idrætsfor
ening fra Malmø til et fodboldstævne. Til pokal skydningen har 
købmand Børge Nielsen og mælkehandler Hans Petersen udsat en 
pokal. Det vedtoges at sende en blomsterkurv til J. Christoffer- 
sens sølvbryllup, da han har gjort et stort arbejde for skytte
sagen i Skævinge.
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Der afholdtes bestyrelsesmøde d. 21. dec. 1945 på kroen i 
Skævinge, politimesteren har givet tilladelse til afholdelse 
af et bal nytårsaften, men det skal slutte senest kl. 1.30. 
Fra arbejdsministeriet forelå meddelelse om, at beredskabs
arbejdet i "Skævinge Idrætshal" var godkendt som tilskuds
berettiget, såfremt foreningen stadig var interesseret i at 
få arbejdet udført, det vedtoges at tage kontakt med ingeniør 
Folmann, angående indretning af hallen.
Det blev vedtaget at indkøbe to nye rifler, som erstatning 
for de tre kredsen har mistet under besættelsen, for disse 
tre vil der blive udbetalt erstatning fra staten.
Staten rykker for svar angående bygning af hallen i Skæv
inge, arbejdsministeriet vil gerne have svar snarest, inge
niør Folmann skal udarbejde detailprojekt og senere forhandle 
med sognerådet. Poul Nielsen oplyser d. 18.2.1946, at han har 
talt med en overbetjent på Hillerød politistation om erstat
ning for de afleverede geværer, han har fået at vide, at vi 
ingen erstatning får, da vi ikke har kvittering for at de er 
afleverede.
Året 1946 bliver året, hvor hjulene begynder at snurre i 
idrætsforeningen igen, skydningen kommer rigtigt igang, bad
minton, fodbold og håndbold har også fremgang, selv dilettant
erne genoptages, der indkøbes kridtmaskine, slåmaskine etc.
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Idrætsforeningen vokser. En ting lykkedes dog ikke, man ville 
gerne have en motorcykel til bortlodning, men det var umuligt 
så man bestiller til næste års idrætsuge. Den 8. september 
1946 bestilles en Nimbus motorcykel til idrætsugen i 1947. 
Ved foreningens 40 års jubilæum d. 16.11.1946 udnævnes Svend 
Nielsen og Richard Nielsen til æresmedlemmer, de havde været 
med til at stifte idrætsforeningen i 1906 og faktisk været 
med lige siden. Foreningens æresnål blev også uddelt til 
følgende medlemmer: Harly Kjeldesen, Fritz Madsen, Alfred 
Westphael, samtidig blev der uddelt skydepræmier til: Verner 
Mortensen, Svend Hansen, Gunnar Sigvartsen og Henning Sigvart- 
sen. Det vakte stort bifald da næstformanden meddelte, at den 
øvrige bestyrelse havde vedtaget, at den nuværende formand 
Verner Mortensen også skulle have foreningens æresnål.

46.

Hans Petersen må indgå forhandlinger med politimesteren i 
Hillerød, om dispensation fra lotteri loven i anledning af 
foreningens bortlodning af en motorcykel. I 1947 er en lands
kamp mellem Sverige og Danmark skyld i at idrætsugen i Skæ
vinge må flyttes en uge. Kong Christian d. X dør i 1947, og 
d. 25. april modtager foreningen en opfordring fra F.A.S.G 
& I til at møde op med fanen d. 30. april ved kongens bi
sættelse.
Det lykkedes ikke at få tilladelse til at bortlodde den Nim
bus motorcykel, som man har bestilt, istedet bortloddes 2 
cykler, 1 spisestel, 1 kaffestel, 1 læselampe og et par fod
boldstøvler.
Ingeniør Folman Gentofte, fremsender en regning på kr. 
1720,16 for sit overslag til en sportshal i Skævinge, for
eningen havde i sin tid fået oplyst, at overslaget ville 
koste ca. kr. 50,00. Det vedtages at henvende sig til en 
sagfører i denne sag.



På generalforsamlingen d. 20. august 1947 kommer der en del 
kritiske røster vedrørende den sportshal der ikke blev byg
get i Skævinge. D. 27. august 1947 besluttes det at lade 
regningen ligge, da man ikke mener man skylder hr. Fol mann 
noget, der kommer imidlertid et brev fra hr. Folmann, hvori 
han fortæller, at sagen er overdraget til sagfører for in
kassation, man beslutter at prøve at forhandle med hr. Fol
mann.

Den 14. februar 1948 falder der dom i sagen med Ingeniør 
Folmann, foreningen blev dømt til at betale hr. Folmann kr. 
1400,00. Bestyrelsen vedtog at optage et 10 årigt lån i 
Hillerød Bank med kommunen som garant, så man kan betale hr. 
Folmann.
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I 1947 påbegyndes fugleskydningen i kredsen. Se fuglekonge
1 isten.
Idrætslivet går sin stille og rolige gang i årene 1948, 1949 
og 1950. Der indkøbes en motorplæneklipper til kr. 3.000,00. 
Der afholdes baller og idrætsuger, men der sker intet af 
større betydning for idrætslivet i sognet.

FUGLEKONGER OG DRONNING E R .
1947 L. Frederiksen, 1967 Preben Christensen
1948 H. Kjeldsen, 1968 Jørgen Pilgård,
1949 Kaj Hansen, 1969 Oskar Johanson,
195o Erland Johanson, 1970 Ejvind Johansen,
1951 Verner Mortensen, 1971 Ejner Jeppesen,
1952 Svend Olsen, 1972 Aage Rasmussen,
1955 Aage W. Jensen, 1973 Jørgen Forsmann,
1954 Bent Jensen, 1974 Leo Hansen,
1955 Kronborg Christensen, 1975 Bent Å. Jørgensen,
1956 H. Bruhn Christensen, 1976 Birgit Jensen,
1957 Preben Pedersen, 1977 Preben Nyberg,
1958 Richard Hansen, 1978 Karen Sigvartsen,
1959 Gunnar Sigvartsen, 1979 Jørgen Jensen,
1960 Arne Sørensen, 1980 Lars Sørensen,
1961 Helge Rasmussen, 1981 Henrik Larsen,
1962 Jørgen Larsen, 1982 Emmert Pedersen,
1965 Helge Olsen, 1983 Gerda Mortensen,
1964 • Per Olsen, 1984

1965 Karl Jørgensen, 1985
1966 Jens Jacob Jensen, 1986
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Folkedansen kom allerede i trediverne til Skævinge, 
men det første billede der er blevet taget af folke
dansere er fra slutningen af fyrrene.

I 1951 kommer der, på 1. kreds Hillerøds foranledning et 
samarbejde igang, mellem Hillerød, Nr. Herlev og Skævinge 
skyttekredse, om en trekantskydning, der skydes om en pokal 
og en riffel plade til bedste skytte i hver klasse, pokalen 
vindes til ejendom, hvis den vindes tre gange i træk eller 
4 gange i alt.
På generalforsaml ingen d. 15. februar 1951 rettes et spørgs
mål til bestyrelsen, om muligheden for at få et omklædnings
rum til damer på idrætspladsen, spørgsmålet tages op til 
velvillig eftertanke. Skyttekontingentet fastsættes til kr. 
2,00 årligt, ungskytter er dog kontingentfri. Trækskiverne 
på salonskydebanen kan ikke mere, man beslutter at undersøge 
hvor meget nye vil koste. Årskort til idrætspladsen er en 
nyhed for foreningen, man vil på denne måde prøve at få 
større interesse fra lokalbefolkningen, samt flere pen

ge i kassen. Kortet koster kr. 10,00 og gælder til samtlige 
kampe i årets løb. 49 



Det var ikke dette hånd— 
holdhold der vandt sj®l- 
landsmesterskabet 1951 
billedet viser nogle an
dre kvikke Skævinge pi
ger, fra sidst i 5o*ern®»

Damehåndboldholdet vinder i 1951 sjællandsmesterskabet, der
indkøbes 9 sølvnåle, disse overrækkes damerne ved afslut
ningsfesten d. 17. november 1951.
50 meter skydningen bliver interessant i 1952, her prøver 
man at etablere en 50 meter bane, skytterne håber med dette 
initiativ at få mange flere skytter med i arbejdet. Det 
drøftedes igen, om det ikke var muligt at få lavet flere 
omklædningsrum på idrætspladsen, således at der også blev 
lokaler til fremmede spillere og håndboldpigerne. Arets 
dilettant blev "Den farende svend". Den nye skydebane i ler
graven bliver færdig, og den første fugleskydning på den nye 
bane finder sted d. 3.8.52.
Skævinge kro var igen rammen om en generalforsamling d. 14. 
januar 1953. Til denne generalforsamling forelå 2 skitser 
til bygning af nyt klubhus, skitserne var lavet af tømre- 
mester Otto Bækgaard. Det overlodes til bestyrelsen at und
ersøge de økonomiske forhold, og senere indkalde til en 
ekstraordinær generalforsamling.

Der kommer en ny kroejer på Skævinge kro, bestyrelsen tak
ker kroejer Sigvardtsen for god behandling i de mange år 

idrætsforeningen har holdt til på kroen, samt hilste den 
ny kroejer G. Sigvardtsen velkommen og tillykke med sit 

nye erhverv. Formanden overrakte begge erindringsgaver.
I marts måned 1953 enes man om, efter nogen diskussion, at 
hensætte kr. 500,00 på en bankbog, til begyndelsen på en 
byggefond til brug ved bygning af klubhus. Byggefonden ag-

5O. tes forøget ved forskellige arrangementer. I anledning af



Sigerslevøster Idrætsforenings 40 års jubilæum d. 14. maj
1953 indkøbes en dirigentklokke som gave. Skjold er lang
somt, men sikkert ved at vokse sig stor, der er nu 210 
senior medlemmer og 70 junior medlemmer af foreningen. 
Skytteforeningen kan holde 70 års jubilæum d. 16. januar 
1954, det bliver markeret ved en skydning med indbudte 
skyttekredse. Søndag d. 17. januar 1954 afholdes en fest, 
hvor inspektør Ladefoged vil komme tilstede. Det vedtages 
at udnævne smedemester Niels Peter Hansen, Skævinge, til 
foreningens æresmedlem for sin ledelse af skytteforeningen 
i mange år, aftenen sluttes med bal til Peter Hansens or
kester.
Der er nu omkring 3.000,00 kr. på byggefonden, d. 9. august
1954 bliver man enig om en fornyet ansøgning til indenrigs
ministeriet, om at få del i tipsmidlerne, man ansøger kom
munen om et beløb på kr. 5.000,00. Lørdag d. 14. august 
begynder man at fælde de træer der står i vejen for klub
huset, i september påbegynder man at støbe fundament, det 
menes, at huset kan bygges for en sum af ca. kr. 10.000,00. 
En ny disciplin dukker op i foreningen, - præmiewhist, men 
den dag det prøves, er det et forfærdeligt vejr, der kommer 
desværre ikke så mange deltagere som man kunne ønske. 

Klubhuset skulle gerne være færdigt til idrætsugen i 1955. 
D. 3. maj er murene rejst, og tømrene var færdig med tag
værket. Det blev vedtaget at rejse taget d. 6. maj 1955. 
Der er kommet afslag på ansøgningen om tipsmidlerne, men 
foreningen har fået bevilget et lån på kr. 8.000, så klub
huset kan blive færdigt, arbejdet går fremad, men det ville 
være rart at se andre end bestyrelsesmedlemmerne på bygge
pladsen.
I 1955 begynder skytterne på en fire-kants-skydning, mel
lem Hillerød, Nr. Herlev og Gørløse. Nu skriver vi 1956, 
bestyrelsen er enig i, at klubhuset gerne skulle indvies, 
man sigter på at gøre det d. 27. maj 1956, man bliver fær
dig til den fastsatte tid, der laves flag allé på Sports

vej, flagstangen flyttes hen foran det nye hus, der bliver 
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fodboldkampe, håndboldskampe, skydetelt, pi lekast og dåse
spil, der er endda mulighed for, at frivilligt drengefor
bund vil møde op med deres orkester. Festudvalget kommer 
med en ny ide, nemlig en Sankt Hansfest, der starter med 
en fodboldkamp mellem sognerådet og husholdningsforeningen, 
derefter er der fakkeltog gennem gaderne, der afsluttes med 
at faklerne kastes ind til et bål.
Endelig får man besked fra indenrigsministeriet, om at der. 
er bevilget kr. 4.000,00 af tipsmidlerne.
50 års jubilæumsfesten finder sted på Skævinge kro d. 17. 
nov. ;1956. Der er honoratiores fra : F.A.S.G. & I, S.B.U., 
S.H.F. og fra Skævinge-Gørløse sogneråd, Skævinge Borger
forening, og fra Skævinge Husholdningsforening. Formanden 
Age Jensen minedes alle de medlemmer der havde været med 
til at føre foreningen frem til dens nuværende plads i dag
ens samfund. Foreningen har haft fin fremgang, der er mange 
sportslige resultater af virkelig særklasse. Foreningens 
økonomiske stilling er udmærket, en netto formue på ca. 
40.000 kr. er en dejlig ballast for bestyrelsen. Efter den 
officielle del af festen kommer skuespilleren Peter Kitter 
og underholder, der var en dejlig stemning hele aftenen og 
natten, festen sluttede først kl. 3.00. Den 21. november 
1956 afholdtes der chokoladegilde for de yngste medlemmer 
i foreningen, der blev ved samme lejlighed overrakt flids
præmier til både piger og drenge. Knud Karlsen beretter om 
skydningen på generalforsamlingen d. 24. januar 1957, at 
der er et stort lyspunkt indenfor skytterne, der er kommet 
mange nye til indendørskydningen.

I 1958 tæller foreningen 448 medlemmer, det største i 
"Skjold"s historie. Den 3. september 1958 fremlægger Knud 
Carlsen planer om bygning af et nyt skydehus i Lergraven, 
det vedtages at finde den billigste byggemåde, eventuelt 
skal grunden støbes i efteråret, og huset mures op til for

året 1959.



Overenskomst
og

program for pokalskydningerne
mellem

1. kreds. Hillerød . 32. kreds, Skævinge . 47. kreds, Gorlese
56. kreds, Nr. Herlev

Fredag d. 2. januar 1959 afholdtes på „Missionshotellet" i Hillerød et udvalgsmøde hvor repræ
sentanter fra ovennævnte foreninger drøftede mulighederne for eventuelt at få etableret en ny 
pokalskydning kredsene imellem.

Der blev på mødet vedtaget følgende:

AT samarbejdet fortsætter —

at Skævinge-Gørløse-Nr. Herlev udgør en enhed kaldet »Omegnen«, som skyder mod 
Hillerød —

at der kun skydes 2 gange hver vinter mod før 4 gange —

at der hvert år skydes een gang i »Omegnen« og een gang i Hillerød —

at de 4 foreninger i fællesskab anskaffer en ny pokal —

at den forening, der får flest point i de 2 skydninger sammenlagt, erhverver pokalen 
for eet år —

at pokalen skal vindes 4 gange i træk eller 5 gange ialt for at blive ejendom —

at de 3 foreninger selv afgør, hvem der skal have pokalen, hvis »Omegnen« vinder 
den til ejendom —

at skydningerne ledes og kontrolleres af 2 mand fra hver forening —

at der hvert år arrangeres en fest ved den sidste skydning.

Kapskytteantallet vil hvert år blive reguleret, for at der kan blive jævnbyrdighed og spænding ved 
dysterne om pokalen.

Såvel »Omegnen« som Hillerød stiller første år med hver 17 kapskytter, herefter reguleres antallet 
på den måde, at der enten lægges een kapskytte på hos den vindende forening for hvert fuldt point, 
den har mere end taberen, eller der trækkes een kapskytte fra hos den tabende forening, alt efter
som hvor mange kapskytter de 2 foreninger sammenlagt har, idet der aldrig må blive over 34 kap
skytter sammenlagt og ikke under 33.

Hvis f. eks. den ene forening det første år vinder med 3 fulde point, vil kapskytte
antallet næste år blive 15 og 18 — ialt 33 kapskytter o. s. v.

Individuelt afgøres hver skydning for sig, således at der tildeles en riffelplade til den bedste skytte 
i hver klasse. Riffelpladerne uddeles sammen med pokalen ved afslutningsskydningen og -festen.

Indskud: Kr. 1,50 — ungskytter og soldater kr. 1,00.

Henning OImH.

li M ^'/[i

Verner Hansen. 56. kreds

Alfred Andreasen. 56. kreds
/
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Skytteafdelingen kan den 22. januar 1959 afholde 75 års ju
bilæumsfest, det vedtoges at arrangere en kapskydning med 
efterfølgende bal og præmieuddeling. Kapskydningen afholdes 
søndag den 18. januar og festen den 24. januar 1959.
Ved afslutningsfesten d. 15. og 22. november kom formanden 
for F.A.S.G & I idrætsafdeling Sigvald Hansen og uddelte 
årets idrætsmærker, der var ialt 30.
Man vedtager at holde maskerade d. 7. februar 1959 kl. 20.00 
med præmieuddeling og bal.
I.S.S. denne forkortelse for Idrætsforeningen "Skjold" op
træder for første gang i protokollen d. 28. januar 1959. 
50 meter skydningen har i flere år ikke gået godt, der er 
for få aktive. I år er der flere, der ikke er blevet færdige 
med deres pokalskydning. Interessen for generalforsamlinger 
er meget svingende. Den 15. juli 1959 er der tre medlemmer, 
der møder op til denne vigtige begivenhed. Det vedtages den 
2.9.1959 at bevilge 6 af foreningens atletikfolk fri-konting- 
ent i 1959, da disse er udtaget til Danmarksmesterskaberne 
i Vingsted i september måned 1959.
Allerede d. 4. april 1960 er der 13 skadede fodboldspillere, 
man diskuterede derfor, om man skulle trække det ene hold ud 
af turneringen, men ved en nøje gennemgang af foreningens 
spillere, vedtoges det at søge turneringen gennemført for 
begge holds vedkommende. Der er lidt problemer mellem Knud 
Carlsen og de andre skytter, for ikke at gøre problemerne 
større end de er, beslutter Knud Carlsen at trække sig ud 
af bestyrelsesarbejdet.

54.

Skytterne påbegynder opførelsen af et nyt skydehus i ler
graven, huset er grundmuret, opført af gasbeton og plader 
af eternit pålægges som tag.
Der spores iøvrigt en fremgang hos skytterne, der opnås gode 
resultater, både de unge og de ældre skytter møder op til 
træningsskydningerne, i 1960 er der 546 medlemmer totalt i 
foreningen.



Sognerådsformand Kaj Soraner Larsen deltager i generalfor
samlingen d. 23.1.1961, her redegør han for eh eventuel over
tagelse af foreningens idrætsplads, mod at stille et moder
ne stadion til rådighed.
Det ville være skønt, hvis der kunne komme lys på idræts
pladsen, det var man enige om d. 27.9.1961. Et trådhegn om
kring arealet var også noget, der var værd at arbejde for, 
man blev enige om at arbejde med dette forslag, for at få 
det gennemført. Gennem NESA indhentes information, om hvad 
det ville koste, det er desværre lidt for dyrt, så det ud
sættes lidt.
1962 forløber stille og roligt ifølge protokollerne, der 
spilles de sædvanlige fodboldkampe mod slagteriarbejderne 
fra Frederikssund, og mod betonarbejderne fra Ølsted Gasbe
tonfabrik. Også F.D.B.s sportsklub besøger Skævinge, der 
spilles både fodbold og håndbold mod F.D.B., med hvem man 
havde haft en mangeårigt samarbejde. Den 1. april 1963 und
ersøges mulighederne for at få lagt varmt vand ind i klub
huset, prisen kr. 1.400,00 er ikke afskrækkende, så det ved
tages. I 1963 har fodboldafdelingen et virkeligt godt år. 
Serie III holdet er ubesejret i 11 kampe, det går også godt 
for serie V holdet, lilleputholdet havde også klaret sig 
strålende, 20 point for 11 kampe og en målscore på 82 mål 
imod 3! Det blev også i 1963 diskuteret, om man skulle an
lægge en skøjtebane på fodboldbanen om vinteren. Sogneråds
formanden var med til mødet og redegjorde for tankerne, man 
talte også om baneudvidelse, lysanlæg og økonomi, man var 
enig i at stille plads til rådighed, så sognerådet kunne ar
bejde videre med forslaget. I 1964 rejser Knud Nielsen, Hans 
Chr. Olsen og Per Olsen sammen med sogenrådet til Jægerspris 
for at bese lysanlægget på stadion der.

Man taler om oprettelse af en bordtennisafdeling. Tilslut
ningen for 50 meter skydningen er ikke overvældende, siger 
Verner Mortensen i 1964. For 15 meter går det væsenligt c c 



bedre, her er 20 senior - 8 ungskytter og 10 drenge, en 
ganske fin tilslutning. Kredsen klarer sig godt i kapskyd
ninger, man har fint deltagerantal. Bordtennis! afdelingen 
bliver en realitet, den første formand bliver Jørgen Rasmus
sen.
Fra Nordisk Sol ar Compani kommer der den 8.5.1964 en skitse 
til lysanlægget på boldbanen, det vedtages at gå igang med 
at sætte fire master op på den nederste ende af baneanlæg
get. Til fugleskydningen d. 4. juli skal Camillos orkester 
spille til ballet.
Lysanlægget på fodboldbanen indvies d. 17. september 1964, 
de to senior hold spillede, mod hinanden, derefter var der 
en showkamp mellem husholdningsforeningen og byens håndvær
kere og handelsfolk. Bordtennisafdelingen bliver meldt ind 
i S.B.T.U.
Eivind Johansen får ved seniorfesten i 1965 overrakt en 

lille gave som tak for det store arbejde, som han har gjort 
for håndboldspillerne indenfor foreningen, samtidig fik 
Jørgen Pilgård en lille opmuntring, fordi han, så godt, har 
overtaget Eivinds arbejde. I samme år beslutter man sig til 
at anskaffe nogle emblemer til bestyrelsesmedlemnerne. 
Sognerådsmedlemmerne bliver indbudt d. 7.1.1966 til at bese 
toiletforholdene på sportspladsen, de er ikke særlig frem
ragende, meningen er, at man vil søge tilskud fra kommunen. 
I januar 1966 betales det sidste afdrag på idrætspladsen, 
foreningen er nu selvejende. Fodboldafdelingens trøjer viser 
sig ikke at være så gode som lovet, det bliver nødvendigt 
for bestyrelsen at fremtrylle nogle nye. Regnskabet balan
cerede med kr. 41.979,74. Foreningens formue var kr. 133.646, 
størsteparten af formuen er naturligvis bundet i sportsplad
sen. Skytterne vinder Hovedkredsskydningen i Hillerød, den 
22.3.1966. Skævinge skytterne vinder med 91,18 point foran 
Hillerøds 90,00. 32. kreds vandt dermed den udsatte pokal til 
egendom, da vi har vundet den 5 gange i alt.
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Humøret gnistrede sommetider helt ustyrligt i bestyrelsen.
I forbindelse med 60 års jubilæet drøfter man en bortlodning, 
som forslag til præmier kommer følgende: Per Olsen foreslog 
som første præmie en rejse for to til Mallorca, Oscar Johan
sen foreslog, at det skulle være en bil, Hanne Jørgensen 
syntes, at et rumskib ville være en dejlig førstepræmie, man 
blev dog enige om, at uddybe dette med præmierne nærmere 
på et ekstra møde.
I august månéd 1966 bliver Badmintonafdelingen selvstændig, 
den havde ellers hele tiden været en underafdeling af hånd
boldafdelingen, det bliver Emmert Petersen, der får formands
posten for Badmintonudvalget.
For skytterne er 1966 et godt år, der er mange skytter i 
kredsen, så mange, at kredsen ifølge reglerne skal stille 
med 11 skytter til kapskydningerne. Der deltages i 11 kon
kurrencer, skytterne får 20 individuelle førstepladser, og 
vinder en pokal til ejendom.
I anledning af Amtets Skytte Gymnastik og Idrætsforenings 
100 års jubilæum, bidrager foreningen med kr. 50,00 til en 
ny fane. 11967 er man igang med en mindre udvidelse af 
klubhuset. Badmintonafdelingen kan i 1967 fremvise forening
ens første Danmarksmester, det er Lis Petersen, der kom helt 
til tops i denne sportsgren. Badmintonafdelingen klarede sig 
virkelig godt i 1967, udover Lis Petersen blev Danmarksmes
ter blev hun også amtsmester, men det var der også to andre 
fra Skævinge, der blev, nemlig: Lars Clementsen og Sander 
Silkjær.
Også atletikafdelingen viser sin kunnen, to af afdelingens 
medlemmer bliver Danmarksmestre, "Skjold" Skævinge, kan så
ledes opvise ikke færre end tre Danmarksmestre i 1967. 
Klubhusbyggeriet er endnu ikke færdigt i 1968. Formanden 
mener, at det bl.a er fordi ungdommen svigter, men ikke kun 
ungdommen, de aktive yder heller ikke støtte nok, formanden 
Poul Jørgensen takkede Everlite og 0. Bækgård for levering 
af materiel til klubhuset.
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Formanden ønskede at ændre det nuværende system, med halv
årlige generalforsamlinger, til helårlige generalforsamling
er, Herluf Bruun tilsluttede sig den tanke, da det var u- 
heldigt, at man skiftede udvalgsformænd midt i en sæson. 
Formanden udtrykker, på generalforsamlingen d. 9. februar 
1969, det håb, at Skævinge - Gøri øse sogneråd får en bedre 
indstilling til idrætsforeningen, han tænkte på de mange 
forhandlinger foreningen havde haft med sognerådet om klub
hus, og om en sportshal, som man nu havde diskuteret i flere 
år.
Den 6. juni 1969 kan formanden berette om, at foreningen 
får et tilskud på kr. 3.500,00 for året 1969, samt at der 
er en chance for, at der ydes en refusion for en del af den 
materialeudgift, der har været i forbindelse med tilbygning
en på klubhuset, han kan også fortælle, at der opsættes et 
trådhegn bag træningsmålene, men af idrætsforeningens folk, 
trådhegnet skal dog senere flyttes til det ny Skævinge Sta-< 
dion, uden udgift for Skævinge Storkommune.
Skydeudvalget meddeler, at markørgraven skal nødvendigvis 
forbedres og istandsættes, men at træningen iøvrigt gik ud
mærket. Tilslutningen til skydning er ikke altfor god i 1970, 
formanden Jørgen Forsmann beretter om problemerne på gene
ralforsamlingen d. 22. februar 1970. Der er enighed om, at 
der bør gøres en indsats for at få borgerne interesseret i 
skydning igen.
Iøvrigt arbejdes der på en sammenlægning af omegns-idræts
foreningerne, det første resultat af dette bliver et "Sport
sråd". Til et bestyrelsesmøde på Skævinge kro d. 12. august 
1970 møder kun 6 bestyrelsesmedlemmer, man enes om, at af
lyse generalforsamlingen på ubestemt tid, den bliver senere 
på et bestyrelsesmøde d. 14. august 1970 fastsat til d. 2. 
september. På generalforsamlingen sagde Oscar Johansen, at 
det var skuffende at unionen ikke gik godt, da det var dens 
formål at få et samarbejde igang foreningerne i kommunen 
imellem,- og'ikke at de skulle sammenlægges. Jørgen Fors- 

58. mann fra skytterne meddeler, at ved en skydning i Frederiks



værk, er Skævinge blevet nr. 11 og ved amtsskydningen i Hel
singe nr. 14, iøvrigt ville det være rart snart at se nogle 
skytter, der kan skyde.

Der diskuteres lovændringer i 1971, det besluttes at ned
sætte en gruppe på 5 personer til at varetage dette arbejde. 
Poul Nielsen mener, at en revison af lovene ville være gavn
lig, men at det ville være bedre med en sammenlægning af de 
omliggende idrætsforeninger. Bent 0. Nielsen mente, at dette 
ville være et håbløst arbejde, men at meget ville være vun
det, hvis idrætsunionen arbejdede bedre. Danmarksmesteren i 
kuglestød kom i 1971 fra Skævinge, og Birgit Nielsen får 
overrakt en lille opmærksomhed for sin imponerende præstati
on. Til bestyrelsesmødet d. 16. juli 1971 var der kun mødt 
formanden og næstformanden, Bent Orla Nielsen og Birgit Niel
sen, så det blev et kort bestyrelsesmøde, men med yderst 
vigtige punkter, idet det blev oplyst, at idrætsforeningen 
har modtaget kr. 12.000,00 af Skævinge kommune i tilskud til 
indretning af skydebaner på Skævinge kro. Det skal retfærdig
vis siges, at der yderligere indfandt sig 3 bestyrelsesmed
lemmer til mødet.
Skytterne var lidt ærgelige, på grund af manglende skydebane, 
måtte de søge udenbys for at træne, dette er dog overstået 
nu da kroen har bygget skydebane i kælderen, iøvrigt arbejder 
afdelingen godt. Sidst i 1971 er lovudvalget klar med de nye 
love. Idrætsforeningens navn slås i § 1 fast, det er: 
F.A.S.G. & I 32. kreds "Skjold" Skævinge.
De nye love fastsætter også, at der i fremtiden kun afholdes 
een generalforsamling om året, men at denne skal afholdes 
i sidste uge af januar. Den første generalforsamling med de 
nye love afholdtes d. 27. januar 1972 og allerdde her kommer 
der ændringsforslag, idet det foreslåes, at alle medlemmer 
over 16 år skal have stemmeret, - dette vedtages med 24 stem
mer for og 6 imod. Lidt malurt var der i bægeret, for 0. 
Johansen ønskede de nye love omstødt og generalforsamlingen 
erklæret ulovlig. I håndboldafdelingen bliver Old Giris i 59
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1972 kredsvindere. Skytterne hæver kontingentet fra kr. 10,- 
til kr. 25,- for senior skytter, ungskytternes kontingent 
bliver kr. 10,00 om året. På et bestyrelsesmøde d. 26.6.1972 
må formanden efterlyse regnskabet for 1971, det endte med at 
kassereren blev afsat fra posten, og formanden overtog mid
lertidigt regnskabet indtil et nyt medlem er valgt.

Atletikafdelingen må afholde ekstraordinær generalforsamling, 
fordi Birgit Nielsen, der er formand fraflytter kommunen, 
man enes om at Lisbeth Olsen skal overtage formandsposten. 
Sodavandsautomaten er ikke hvad den har været, gennem Idræt
tens Venner søger man om penge til en ny, men dette kunne 
desværre ikke bevilges. En yderst dramatisk beslutning fore
tages den 28.10.1972 ! Man beslutter, at der ikke længere 
må sælges alkohol (ØL) på i drætsanlægget,kun eet af besty
relsesmedlemmerne undlader at stemme om dette.
På generalforsamlingen d. 28. januar 1973 dukker spørgsmålet 
om en boblehal op igen, det rejses denne gang af Henry Chris
tensen, der oplyser, at Hvalsø Idrætsforening klarer sig ud
mærket med sådan en, spørgsmålet overdrages til hal udvalget. 
Skytternes jubilæumsfest i 1974 samlede ca. 75 mennesker, 
stemningen var god, Verner Mortensen holdt flere dejlige 
taler, der var mange skønne erindringer fra en meget aktiv 
skytte-tid.
Foreningen fik et nyt æresmedlem, det blev naturligvis Ver
ner Mortensen, der gennem mange år har gjort et kæmpearbejde 
for skyttesagen i kredsen. På jubilæumsdagen modtog skytterne 
et pokalskab fra kommunen, samt en riffel fra idrætsforening
ens venner.
Regnskabet blev mødt med klapsalver, da det blev gennemgået 
på generalforsamlingen d. 27. januar 1974, der havde åben
bart været en del forvirring omkring indkøb af trøjer. Fru 
Skov spurgte, om det kunne være rigtigt at "Vennerne1' ikke 
havde ydet andre beløb end de i regnskabet anførte, det 
viste sig, at.det havde de, de havde nemlig også givet di
rekte til de enkelte afdelinger.



På samme generalforsamling var Poul Erik Skov på valg, han 
ønskede ikke genvalg, men han blev genvalgt alligevel. 
Hans J. Hansen spurgte under eventuelt, om valgene var demo
kratisk rigtige, "han fik spørgsmålet besvaret".
Finn Jensen retter en henvendelse til bestyrelsen, om en 
eventuel sammenlægning med de øvrige klubber i kommunen, det 
afføder en heftig debat, om hvem der skal gøre hvad. Henry 
Christensen, Ib Kjær, Jørgen Petersen, Finn Jensen og Birthe 
Larsen deltager alle ivrigt, debatten dæmpes lidt ned, da 
formanden siger, at han tror det vil komme helt af sig selv, 
og at man ihvertfald ikke skal buse på, Henry Christensen 
mener, at det er de ældre mennesker i bestyrelsen, der brem
ser udviklingen, og han foreslog, at det skulle være Skævinge 
der indkalder til et møde.
Skytterne vinder trekant skydningen med 418,28 point, og po
kalen vindes til ejendom, også tokantskydningen vindes af 
Skævinge, den opblomstring man håbede på for nogle år siden, 
syntes at have indfundet sig. Der blev ialt afgivet 23.000 
skud heraf tegnede juniorene sig for ca. 5.000.
Flemming Larsen havde lavet et riffel stativ, i stedet for 
betaling, har han foreslået, at kredsen køber en pokal til 
internt brug, 15 meter skydningen er der stor og god til
slutning til, det kniber mere til 50 meter skydningen, 200 
meter skydningen foregår i Strø, men her er tilslutningen 
endnu ringere.
Skytteafdelingen bliver opsagt på Skævinge kro pr. 1.5.1974, 
grunden var, at der havde været et tilsagn om kommunal støt
te, tilsagnet var mundtligt og det var aldrig blevet ind
friet. Der blev udfærdiget en ansøgning til kommunen om lo
kaler til skydning indendørs. Der opstår et ønske om, at 
kunne dyrke folkedans igen, man bliver tildels enige om at 
det skal køres under gymnastikafdelingen det første år. 
Idrætsugen gav et overskud på kr. 2.600,00, også bankospil
lene giver et pænt overskud, næsten kr. 2.000,00 pr. gang. 
Der drøftes forskellige forslag mellem "Skjold" og kommunen 
vedrørende overdragelse af foreningens baner og klubhus m.m.^j^ 



med hensyn til det nye stadion i forbindelse med den nye 
skole og sportssal. Diverse forslag var udarbejdet af Poul 
Erik Skov, Arne Sørensen og Richard Bang.

2
Idrætsarealet udgør 21.220 m , værdien af areal og klubhus 
andrager ca. 1,3 mili. Sidst på året 1974 beslutter man sig 
til at indkøbe en kridtvogn til ca. 900,00, samt en ny soda
vands automat til ca. kr. 10.000,00.
Allerførst i januar 1975 bliver man i bestyrelsen enige om, 
at der ikke er lys nok på banerne, der må lægges flere kabler 
ned og opsættes nye standere, det koster ca. kr. 5.000,00, 
men da der er enighed i bestyrelsen påbegyndes arbejdet.
Der indkøbes nye fodboldnet og nye håndboldnet, samt stopure 
til atletikafdelingen. H.C. Olsen blev udnævnt til æresmed
lem af “Skjold".
Der holdes møder med kommunen om sportssalen, idrætsforening
en har godt nok opfattelsen af, at det ikke hjælper at kom
me hverken med ris eller ros, da alting er afgjort på for
hånd. Skydebanen i Lergraven har i flere år ikke været brugt, 
derfor er 50 meter skydningen flyttet til Hanebjerg, det var 
også på tale at leje sig ind på 24. kreds bane i LI. Lyngby, 
men valget var altså faldet på Hanebjerg, tilslutningen er 
dog yderst moderat.
Fodboldens Lilleputter er på udvekslingsrejse til Norge, 
det bliver en stor succes, og man vil gentage det til næste 
år.
Poul Erik Skov ønsker ikke længere at være formand for 
foreningen, hans beslutning er definitiv, der må en ekstra 
ordinær generalforsamling til, den afholdes d. 7. februar 
1976. Her vælges Oscar Johansen for en to-årig periode, han 
bliver lovet, at der findes en anden til den tid, hvor hans 
periode udløber. Skævinge Skyttekreds har igen et godt år, 
de vinder trekantskydningen, Hovedkredsskydningen vindes og
så af Skævinge, deltagelsen på 50 meter banen er stadig ikke 
tilfredstillende, men ved hovedkredsskydningen blev der al

ligevel til en 1. plads. Volleyball diskuteres d. 7. maj 
62. 1976, der er enighed om, at starte et hold, da det vil være



Den første fuglekonge i 
Skævinge, L. Frederiksen, 
lykønsker den første 
fugledronning, Birgit 
Jensen.

naturligt at dette også er i "Skjold" fremfor et andet sted. 
Der bliver indkaldt til et møde angående dette, interessen 
er tilstede, men det kniber med at få ledere.
Den 18. januar 1977 ønsker folkedanserne og Volleyballspil
lerne at blive selvstændige afdelinger i foreningen.
På generalforsamlingen d. 23. januar 1977 bliver det alment 
kendt, at foreningen har fået sin første fugledronning, 
fugledronningen 1976 blev: Birgit Jensen. Foreningen har 
købt en pølsekoger, så man er fri for at låne hvergang der 
skal være et arrangement. Kontingent indbetalingerne køres 
nu via Frederiksborg bank, hvilket skulle lette de enkelte 
afdelingers arbejde en hel del.
Volleyball afdelingen bliver selvstændig i 1977, folkedans
erne opnår ikke selvstændighed, hvilket starter en kraftig 
diskussion på generalforsamlingen, på grund af dette blev 
formandens beretning ikke enstemmigt godkendt.
I begyndelsen af maj måned 1977 bliver folkedanserne selv
stændige, med Arne Sørensen som første formand, de giver en 
opvisning til menighedsrådets sommerfest d. 11. juni, øvrige 
udvalgsmedlemmer er Grete Bomb, Ove Sørensen, Jutta Chris
tiansen og Tage Skovgård. På grund af dette får gymnastikaf
delingen ny formand, det bliver Jette Hartvigsen, øvrige
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udvalgsmedlemmer: Bodil Hartvigsen, Lisbeth Olsen, Ingelise 
Munk Mortensen og Simone Lindholm. Ungdomsskolen vil kon
kurrere med "Skjold". De gør det ved også at oprette et 
Volleyball hold i skolens regi, idrætsforeningen sætter et 
brev sammen til kommunen, da det ikke skønnes rimeligt, at 
Volleyball skal køres kommunalt.
Skytterne får fra hovedafdelingen 6 nye kikkerter, man be

slutter endnu engang at fortsætte 50 meter skydningen på 
Hanebjerg, selv om det koster kr. 2,00 pr. skytte pr. gang. 
Volleyball afdelingen vil tilmelde sig til turneringen under 
Dansk Volleyball Union for at få lidt mere gang i spillet, 
de har modtaget svar fra kommunen på deres henvendelse om 
Volleyball på ungdomsskolen. Folkedanserne er i fuld gang 
med opvisningsprogrammet, der er 36 deltagere, og de har 
modtaget en invitation fra St. Lyngby idrætsforening i an
ledning af deres 100 års jubilæum, fredag d. 17. februar 
1978. Folkedanserne efterlyser gamle egnsdragter, da en del 
af folkedanserne vil til at sy deres dragter selv. Der an
søges om at bygge lidt til klubhuset, men ansøgningen stran
der tilsyneladende i kommunen.

Forbindingskassen på idrætspladsen er ikke fyldt op, der var 

intet i den i aftes da den skulle bruges.
0,17 point skilte skytterne fra en førsteplads ved årets 
kommunemesterskab, til gengæld blev Skævinge skytterne nr. 1 
i Gørløse, der kommer igen en fugledronning i Skævinge, 
dennegang er det Karen Sigvardtsen, under eventuelt på gene
ralforsamlingen behandles spørgsmålet om at 50 meter skyd
ningen skulle foregå i Mel øse, på 24. kreds's bane, det 
blev besluttet at rette en henvendelse til 24. kreds St. 
Lyngby, men det var en forudsætning, at 32. kreds forblev 
selvstændig på 50 meter distancen.
På bestyrelsesmødet d. 15. september 1978 har Oscar Johansen, 
Arne Sørensen og Kurt Hansen været til møde om det nye an
læg ved skolen, samt om vor sportsplads, man var blevet 
enige om, at hver især skulle have en tegning over skolens 



anlæg, og så skulle den enkelte komme med forslag om hvor 
klubhus, 4 fodboldbaner og 2 håndboldbaner, samt kastegården 
skulle placeres, muligvis skulle der være en asfalteret 
håndboldbane, dette ville åbne muligheden for Volleyball og
så. På hovedgeneralforsamlingen d. 28. januar 1979 mindes 
formanden to medlemmer af foreningen, der har gjort et 
stort arbejde for at videreføre Julius Hessens arbejde, Age 
Jensen døde pludselig, midt om sommeren 1978, Age Jensen i 
havde været medlem af bestyrelsen i 9 år, heraf de 5J år 
som formand. Og d. 12. december 1978 døde Oscar Johansen, 
midt i sin gerning, han havde i 25 år været med i forening
ens ledelse på forskellig vis, og de sidste tre år som for
mand, Arne Sørensen erindrede forsamlingen om det store 
arbejde, både Age Jensen og Oscar Johansen havde gjort for 
foreningen, naturligvis specielt for ungdommen. 
Idrætsforeningen "Skjold" har nu, i 1979, 786 medlemmer, 
rent sportsligt hævder foreningen sig godt, det er blevet 

til flere amtsmesterskaber og fortsætter de unge mennesker 
i samme spor vil fremtiden blive meget spændende for Idræts
foreningen "Skjold" 32. kreds Skævinge. Det første bestyrel
sesmøde efter generalforsamlingen afholdtes d. 6. februar 
1979. Arne Sørensen bød foreningens nye formand, Jørgen 
Pedersen, velkommen, og for eengangs skyld var hele bestyr

elsen samlet.

Volleyball afdelingen tæller nu 143 medlemmer, de fore
spørger om de må forlange entre til deres stævner i hallen, 
og det bliver oplyst, at gymnastikafdelingen tog kr. 5,00 
i entre til deres opvisning. Idrætsforeningen Venner kan 
holde 10 års jubilæum d. 17. marts 1979, det holdes på Skæ
vinge kro, entre med spisning kr. 75,00 pr. kuvert. Ramløse 
Idrætsforening kan holde 100 års jubilæum. 32. kreds Skævin
ge er inviteret med, man enes om at indkøbe en pokal som 
gave til Ramløse Idrætsforening. Tirsdag d. 20. februar 
1979 er der møde på kommunekontoret angående idrætsanlægget, 
Jørgen Pedersen, Arne Sørensen, Børge Andersen, Birgit Kjær 65# 



og Henning Bjernemose deltager på foreningens vegne i mødet. 
På kontaktudvalgsmødet d. 3. marts meddeler St. Lyngby 
Idrætsforening, at man omgås med planer om at bygge en skra
bet hal i forbindelse med det bestående klubhus, da hal- 
situationen nærmest er fortvivlende.
Seniorfodboldafdelingen er ved at få en venskabsklub i Nor
ge, nordmændene kommer herned i ugen op til påske, d. ’4-5. 
august tager vi derop, både med junior og seniorhold. Nogle 
piger har iøvrigt rettet henvendelse til foreningen om op
rettelse af et pigefodboldhold, det skal drøftes i fodbold
udvalget. Tegningerne til det nye klubhus beses, siden sid
ste møde har der været afholdt møde med arkitekten Per Ja
cobsen og med en jurist fra D.D.S.G. & I. På et sportsud
valgsmøde er der blevet bevilliget to mini håndboldbaner til 
hallen.
Håndboldafdelingen vil prøve at oprette et 01d Boys hold, 
der skulle være interesse nok for dette. Den helt gamle 
protokol har åbenbart været forsvundet, den 15. maj meldes 
den fundet, og Arne Sørensen opbevarer den. I idrætsugen 
spilles en kamp mellem byens handlende og kommunalbestyrel

sen, sandelig om ikke man får overtalt præsten i Skævinge 
til at være dommer. Der opstår problemer i kontaktudvalget, 
det ender med at kontaktudvalget opløses, fordi “kontakt- 
mændene" bliver vrede og forlader et møde. St. Lyngby idræts
forening prøver at mægle.

I 1979 indkøber foreningen et telt på 5 x 12 meter, der har 
næsten altid været problemer med at leje et telt, nu er 
problemet løst en gang for alle, teltet koster kr. 10.000. 
Midt i september begynder kontaktudvalget at fungere igen, 
det er Helge Porsgård og Finn Hansen, der skal køre dette 
udvalg, der skal udarbejdes klare retningslinier, og der 
skal mindst holdes møde hver tredie måned. Idrætsugen gav i 
år kr. 18.000 i overskud. Kommunen indstifter en lederpris, 
idrætsforeningen foreslår, at Verner Mortensen modtager den
ne, han har været aktiv i foreningen i 35 år, og i de fleste 

66. af årene som leder.



Allerede i 1979 savnes et foreningsblad, man konstanterer 
tørt, at det nok ville vsre en god ide, men hvem skal sørge 
for sådan et blad?
Der er afsat kr. 500.000 til at bygge et nyt klubhus, pla
ceret ved hallen, idrætsforeningens byggeudvalg finder ikke 

at dette er et realistisk beløb, udvalget mener også, at det 
er alt for stort et arbejde at gøre det selv med frivillig 
arbejdskraft.
Volleyballafdelingens ynglingespillere har opnået en tredie 
plads i deres række, de skal som følge heraf være med i 

Danmarksmesterskabet. Herreseniorholdet skal deltage i lands
pokalturneringen. Afdelingen har fået oplyst, at den er den 
næststørste afdeling i Københavns kredsen.
Skytterne fra Skævinge vinder både to-kant og tre-kant skyd
ningerne, der er skudt 15.000 skud i årets løb. Debatten om 
ny skydebane og klubhus ligger stille iøjeblikket, men der 
er afsat et beløb til dette formål. Jørgen Forsmann ønsker 
ikke at fortsætte som formand, da der ikke kunne findes en 
ny, enes man om at afholde en ekstraordinær generalforsam
ling. 50 meter skydningen er flyttet til Julejung i Meløse, 
men der er utilfredshed med at der ikke er nogen til at 
lukke op, når der skal skydes, man drøftede, om man skulle 
flytte til Hanebjerg igen, der blev ikke truffet nogen be
slutning.

De fleste afdelingsgeneralforsamlinger er yderst pauvert 
besøgt, der kommer meget få medlemmer, og af og til slet 
ingen, til disse møder, det er en hån mod de medlemmer af 
de enkelte udvalg, der af et ærligt sind prøver at få ting
ene til at fungere.
Heller ikke hovedforeningen kan finde et formandsemne, også 
her må man efter et langt møde, indkalde til ekstraordinær 
generalforsamling. Der tales der, om det telt foreningen har 
købt, det måler 6x6 meter, hvis kun halvdelen bruges, be
nyttes hele teltet måler det 6 x 12 meter, hvis nogen ønsker 
at leje det koster det kr. 300,00 for 6x6 meter og kr.500,- 
for 6 x 12 meter i indtil 4 dage, udover dette koster det 6 



kr. 50,00 for det halve og kr. 100,00 for hele teltet. 
På den ekstraordinære generalforsamling d. 6. februar 1980 
blev Jørn Ove valgt som formand for hovedforeningen, der 
bliver diskuteret, om foreningen skal indkøbe vimpler til 
brug for de hold der eventuelt skal spille på udebane, de 

kunne også bruges i andre situationer, eksempelvis skal 
folkedanserne nu til Tyskland, debatten ender med, at det 
besluttes at indkøbe et antal vimpler af kr. 87,50 pr. stk.. 
Også i 1980 diskuteres et klubblad, Søren Stauning vil gerne 
hjælpe med opsætningen, der skal så yderligere være et par 
stykker fra hver afdeling, således, at der virkelig kom in
formationer fra samtlige afdelinger. Informationsmødet af
holdes den 26. marts 1980. Gunnar Nu Hansen har givet til
sagn om at komme og holde et gerne morsomt foredrag.

Der afholdes byggeudvalgsmøde med kulturelt udvalg angående 
det nye ikdrætsanlæg ved den nye skole, ifølge planerne 
kræves der nu mere plads, dette er muligt ud mod Meløsevejen 
men det vil koste ca. kr. 385.000. Borgmesteren er indfor
stået med, at der tages fat i år, iøvrigt ser byggeudvalget 
gerne, at borgmesteren deltager i byggeudvalgsmøderne frem
over.
Klubbladet vil nu blive sat i gang. Finn Hansen, Søren Stau
ning, Mads Lundgreen og Bill Ratje vil ifølge et referat 
tage sig af dette, Jørn Ove kalder disse mennesker sammen.

I september måned foreslår formanden, Jørgen Ove Hansen, at 
man kontakter Lokalhistorisk forening for Skævinge kommune, 
i anledning af skytternes 100 års jubilæum i 1984, meningen 
er at få samlet stof og materiale sammen om foreningens 100 
årige virke, bestyrelsen kunne tilslutte sig dette.
Der drøftes, om man skal anvende den tegning over et klubhus, 
der blev lavet i 1978, da det ser meget sort ud med hensyn 
til det nye idrætsanlæg ved hallen. Det blev besluttet, at 
gå videre med sagen og indhente et frisk prisoverslag på 
byggeriet.
Hans Erik Rasmussen bliver valgt som formand for skytterne, 
det besluttes, at formanden skal undersøge mulighederne for 



at få 50 meter banen genåbnet, da der iøjeblikket diskuteres 
nyt klubhus på den gamle idrætsbane, er det naturligt, at 
skytterne også er interesseret i dette, huset bliver måske 
på 200 m i 2 plan, med samlingslokale, omklædning og bad, 
fyrrum, tørrestue og skydebane, det er imidlertid for tid
ligt at Sige mere om dette, da det er på begyndelsesstadiet. 

I 1981 spøger baneudvidelser og klubhus byggeri stadig, for
manden får fuldmagt til at arrangere møde vedrørende køb af 
jord til baneudvidelse, da der er mulighed for at gøre dette 
hos Skævingegård, klubbladet er endnu ikke kommet igang, men 
nu er der mulighed for udgivelse d. 1.6.1981, der er deadline 
for stof d. 15.5.1981.
Jørn Ove Hansen afholder møde med lokalhistorisk forening 
d. 9. april vedrørende 100 års jubilæet.
I 1981 havde skytterne fået en riffel forærende af et forhen
værende medlem, man havde afholdt en propaganda skydning, der 
havde desværre været meget dårlig tilslutning, kun 5 personer 
mødte op, kredsen tæller 20 aktive voksne og 9 børn. 
Formanden ønsker på generalforsamlingen d. 25. januar 1982 
ikke genvalg, istedet vælges Jørgen Larsen som formand, på 
valg var iøvrigt kassereren Verner Mortensen, han modtog gen
valg. Jørgen Svendsen modtog ligeledes genvalg, der blev 
valgt et ekstra bestyrelsesmedlem købmand Villy Andreasen. 

Hovedbestyrelsens generalforsamling d. 31. januar 1982 giver 
igen problemer med at få valgt en formand til foreningen, det 
ansvarsfulde job er der ikke rigtig nogen, der har lyst til 
at gå i gang med, Jørn Ove Hansen kan ikke fortsætte længere, 
ny formand skal vælges, der foreslåes Bo Nielsen, Simone 
Lindholm, Margot Løfberg, Jørgen Forsmann, problemet løses 
ikke på den ordinære generalforsamling, der må indkaldes til 
ekstraordinær generalforsamling d. 14. februar 1982.

Skytterne diskuterer igen mulighederne for at få 50 meter 
banen istandsat, Jørgen Larsen og Jørgen Forsmann deltager 
i et skydeinstruktørkursus d. 9-10. oktober 1982. Det er 
blevet besluttet, på opfordring fra skydeudvalget, at der 69.



7o.

nedsættes et jubilæumsudvalg bestående af tre medlemmer fra 
skytteafdelingen, to fra hovedbestyrelsen og evt. een fra 
Lokalhistorisk forening. Det er nødvendigt at hæve kontingen
tet i skytteafdelingen til kr. 40,00 for seniorer og kr. 20,- 
for juniorer. Patronpriserne må også hæves til kr. 14,00 
for 50 stk.
For hovedbestyrelsen er Hans Poul GI arbo blevet formand, han 
må desværre også trække sig i oktober måned, og Margot Løf- 
berg bliver fungerende formand til generalforsamlingen i jan. 
1983. Klubhussagen debatteres igen, byggeudvalget genoplives, 
man enes om at kulturelt udvalg bør indkaldes igen, efter 
at byggeudvalget har afholdt møde. John Pedersen orienterede 
om, at idrætsugen havde givet et overskud på kr. 31.000,00. 
Skytterne ønsker at flytte alle deres pokaler op på kroen, i 
den forbindelse konstaterer man, at kommunen ikke har svaret 
på ansøgningen om at opsætte pokalskabet i hallen.
Jubilæumsudvalget fik følgende sammensætning: Margot Løfberg, 
Jette Hartvigsen, Jørgen Larsen, Jørgen Forsmann og Freddie 
Pedersen. Gymnastikafdelingen har fået pladsproblemer, de 
må nødvendigvis benytte Gøri øse Forsamlingshus som gymnastik
sal om mandagen, da ungdomsskolen skal bruge gymnastiksal og 
storrum på skolen.

Benyttelsen af forsamlingshuset har givet problemer med hen
syn til den aftalte pris, problemet bliver overgivet til 
Kulturelt udvalg. De to skytter, der har været på instruktør 
kursus, har været så uheldige at få stjålet låsene på deres 
rifler. F.A.S.G. & I. har ikke en forsikring der dækker det
te, medlemmernes egen forsikring må træde til. Den 7.12.82 
står der lakonisk i referatet: Intet nyt fra jubilæumsud

valget.
I forbindelse med jubilæet skal den gamle fane restaureres 
og konserveres, den blev skytterne foræret i 1888 af sognets 
kvinder, Jørgen Larsen meddeler d. 6.1. 1983, at vennerne 
vil undersøge, om fanen kan konserveres. Jubilæumsudvalget 



har endnu ikke afholdt møde, John Pedersen anmoder udvalget 
om snarest at gøre dette, da der er flere punkter, der skal 
afklares snarest.
"Skjold"s brev til kommunen, om tilladelse til opsættelse af 
pokalskabet i hallen forbliver ubesvaret, Margot Løfberg for
nyer henvendelsen. Generalforsamlingen d. 30. januar 1983 
giver igen problemer med valg af formand, Margot Løfberg 
er fungerende formand, og ønsker ikke at fortsætte, mange 
mennesker bliver foreslået, men ingen ønsker at modtage valg, 
tilsidst akcepterer Arne Bakhauge og Jørgen Pedersen at 

samarbejde om arbejdet for 1 år. Arne Bakhauge bliver valgt 
til formand, Jørgen Pedersen bliver valgt til stedfortræd
ende formand, dog kun med en stemme i bestyrelsen ved dob
belt fremmøde. Dette blev enstemmigt vedtaget af forsamling
en. Jubilæumsudvalget afholder møde hos Jørgen Forsmann den 
12.1.1983. Der diskuteres livligt, man enes om at afholde 
en reception i Skævinge sportssal fredag d. 20. januar 1984. 
Festen om lørdagen flyttes fra sportssalen til Skævinge kro, 
Freddie Pedersen var inde på, at der skulle laves et fest
skrift, jubilæumsudvalget var enig heri, Jørgen Larsen fik 
til opgave at kontakte Søren Stauning, for at høre om han 
ville være behjælpelig hermed. Margot Løfberg kontakter et 
booking firma, for at finde underholdning til festen. 
Håndboldafdelingerne i kommunen kan ikke blive enige om træ
ningstiderne i hallen, så fordelingen må overgives til kon
taktudvalget.
Villy Andreasen afløser Jørgen Forsmann i jubilæumsudvalget. 

Starten af foreningens klubblad diskuteres igen, der er en
ighed om, at skal det fungere, må der udnævnes en redaktør, 
der vil være ansvarlig for bladet, Johnny Rasmussen kontakt
es, om han er villig til at være redaktør på et fælles klub
blad. Arne Bakhauge undersøger, hvad der sker med forening
ens bus. Ved landsmesterkaberne i Næstved, opnår vort drenge 
fodboldhold en l.ste plads, afdelingen modtager invitation 
fra venskabsklubben Våxtorp i Sverige, omfattende l.ste 
holdet og et junior hold. Gymnastikafdelingen får bevilliget 71« 



en ny båndoptager, da den gamle praktisk taget er slidt op. 
Til jubilæet kommer Anette Bl egvad og Bjørnebanden og spil
ler, i pauserne finder man en anden til at underholde. 
Skytternes gamle fane bliver restaureret på Nationalmuseets 
Konserveringsanstalt. Danmarksamfundet ansøges om en ny fane. 
Det er skytteafdelingen der afholder receptionen, eventuelt 
overskud tilfalder skytteafdelingen. Skytterne beslutter, 
på grund af den ringe deltagelse, at slutte skydningen på 
50 meter distancen.
I 1983 er der stadig intet nyt om byggeriet, Skævinge Sta
dion er ikke omdøbt til Samson Park, som man måske kan for
ledes til at tro ifølge aviserne.Det har kun været en spøg, 
efter at l.ste holdet har fået en maskot af samme navn. 
Skytterne, gymnastikken og volleyball afdelingerne har fun
det en kontaktperson til klubladet. Det nuværende varmtvands 
anlæg på stadion,.kan ikke klare behovet for varmt vand, 
det besluttes at undersøge hvilke muligheder der foreligger 

for en forbedring. Håndboldafdelingen indmeldes i F.A.G. 
den 1. juli 1983, det blev besluttet at opretholde den 
mundtlige overenskomst mellem fodbold og håndbold,- at fod
bold ikke opretter et damehold, og at håndbold ikke deltager 
i en sommerturnering. Atletikafdelingen modtager en check 

på kr. 2.000 fra amtet for deltagelse i stævne.
Idrætsugen 1984 må flyttes på grund af Olympiaden.

Gunnar Sigvartsen bliver valgt som æresmedlem på forslag fra 
skytterne.

Skytterne skal opbevare deres våben og ammunition separat, 
hvilket ikke sker idag, våbene og ammunitionen skal opbe
vares i et skab, godkendt af DDSG & I, et sådant skab kos

ter kr. 9.000,00.
Der afholdes møde med Max Ynill og Søren Stauning d. 8.12.83 
vedrørende jubilæumsskriftet. Margot Løfberg sørger for be
stilling af billetter og plakater til festen. Billetterne 
sælges gennem de handlende, sidste salgsdag d. 6.1.1984. 
Med hensyn til klubbladet mangler der stadig diverse ting, 

72. så en udgivelse inden jul, må sikkert opgives.



Skytternes jubilæumsskydning, der løb over tre dage blev 
meget vellykket, der deltog 140 skytter fordelt på 16 kredse, 
id af disse var 10 kredse fuldtallige, vi deltog selv med 
17 skytter. Til de to bedste kredse havde kroejer Gunnar 
Sigvartsen og købmand Villy Andreasen udsat hver en pokal. 
Jørlunde blev nr. 1 med 189,50 point. Ramløse blev nr. 2 med 
189,00 point. Gøri øse blev nr. 3 med 188,67 point, Skævinge 
blev nr. 4 med 186,67 point. Der udover havde vi mange indi
viduelle gode placeringer.
Den sædvanlige juleafslutning fandt sted i skydekælderen på 
kroen den 19. december 1983, der blev skudt om ænder og rød
vin, skydningen sluttede med Gløgg og æbleskiver i restau
rationen.

Den 5. januar 1984 afholdtes bestyrelsesmøde på Skævinge kro, 
der var mange ting på dagsordenen, fodboldafdelingen havde af
holdt stævne i hallen før jul, træningen starter søndag den 
15. januar 1984. Folkedanserne vil i februar afholde opvisning, 
folkedansernes kolleger fra Tyskland har meddelt at de kommer 
til sommer, håndboldafdelingens juleafslutning har givet et 
overskud på kr. 300,00. Skytterne afholdte jubilæumsskydning 
den 6.7.8. december, der deltog 140 skytter fra de inviterede 
kredse, man har undersøgt hvad et skab til opbevaring af våben 
vil koste, prisen er kr. 11.000,00 minus eventuel støtte fra 
DSG & I.
Volleyball afdelingen afholder ordinær generalforsamling den 
11. januar 1984, og de ansøger om tilskud til at sende to spil
lere på trænerkursus. Der arbejdes ihærdigt med jubilæums
arrangementet, der er ny skæringsdato for salg af billetter til 
festaftenen, den er rykket til d. 13. januar 1984. 7- 



Frederiksborg Bank og SDS har hver givet et tilskud til jubilæ
umsskriftet på kr. 1.000,00. Marie Johansson vil lave en sang 
til festen. Med hensyn til klubbladet mangler man endnu at få 
lay-out, for at kunne sætte første nummer i produktion. Under 
eventuelt diskuteredes menu'en til festen, den bliver: Ananas- 
rand med hønsesalat, kalvesteg med grøntsager samt mandelrand 
med frugt.
Skytternes generalforsamling afholdtes den 9. januar 1984, for
manden, Jørgen Larsen, oplyste at 32. kreds har deltaget i 28 
kap- og præmieskydninger i 1983, resultatmæssigt har der været 
en del pæne placeringer, men det lykkedes ikke at vinde tokant 
og trekant skydningerne, som man havde sat "næsen op efter". 
Tilslutningen til 50 meter skydningen havde været særdeles 
dårlig, dette parret med, at Hanebjerg flere gange ikke var 
låst op når skytterne ankom, havde gjort at man besluttede at 
stoppe træningen før tiden, bestyrelsen overvejer helt at 
stoppe skydningen på Hanebjerg, og henvise de skytter, der 
gerne vil skyde 50 meter til naboklubberne.
Emmert Petersen, den "regerende fuglekonge" bød på rundstykker 
og en lille een, da skytterne mødte op hos ham på fugleskydnings

dagen, traditionelt gik turen herefter til plejehjemmet, hvor 

skytterne blev budt på kransekage, og en lille een. Kl. 13.00 
startede skydningen på kroen, den nye fuglekonge blev en 
dronning, nemlig fr. Gerda Mortensen.

Det nedsatte jubilæumsudvalg har afholdt adskillige møder, det 
har bl.a resulteret i at foreningens ældste fane, er blevet 
restaureret af Nationalmuseet, vennerne har ydet et stort øko
nomisk bidrag hertil, samt til fremstilling af et skab, hvori 
fanen kan opbevares for eftertiden. Et omfattende jubilæums
skrift er næsten færdigt, og programmet for festlighederne i 
forbindelse med 100 års jubilæet er klart.
Der afholdes reception i hallen den 20. januar 1984 fra kl. 17.00 
til kl. 21.00, her vil blive udstillet forskellige ting, der 
relaterer til foreningens historie. Lørdag d. 21. januar 1984 

74. afholdes fest på kroen, Finn Møller underholder under middagen.



Idrætsforeningen »Skjold« 
Skævinge - 32, kreds
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Billetter kubes i Brugsen, hos slagteren 
og kobmanden, på kroen og hos 
hovedbestyrelsen
Billetsalget slutter den 6. januar

Bestyrelsen

Der spilles op til dans af Annette Blegvad og Bjørnebanden. 
Jørgen Larsen, der var på valg ønskede kun genvalg, hvis ud
valget blev udvidet med to mand og arbejdsopgaverne blev bedre 
fordelt. Verner Mortensen var også på valg, han ønskede efter 
40 år i idrættens tjeneste ikke genvalg. Jørgen Larsen takkede 
Verner Mortensen for det store arbejde han i de mange år har 
udført, og udtrykte håbet om, at Verner fortsat ville være 
aktiv indenfor skytternes rækker. Kassereren Villy Andreasen 
fremlagde det reviderede regnskab, der ligesom formandens be
retning blev godkendt af forsamlingen.
Kaj Hansen ankede over, at våbentilladelserne skal forsynes med 
stempelmærke, og ønskede at sagen skulle tages op i amtet, 
Jørgen Larsen lovede at bringe det op ved næste møde på Hane
bjerg. Der deltog 16 medlemmer i generalforsamlingen.
Receptionen i Skævinge sportssal blev yderst velbesøgt, dagen 
efter flyttedes gaver og faner til Skævinge kro, hvor festlig
hederne fortsatte lørdag aften med spisning og bal. 75.



Et par glimt fra receptionen i Skævinge Sportshal, 
på det øverste billede ses den nyrestaurerede fane 
bag Jørgen Larsen, der er i samtale med Gunnar Sig- 
vartsen.

Det nederste billede viser hvor mange mennesker der 
kom for at lykønske Idrætsforeningen.



Til festen var bl.a inviteret repræsentanter fra DDSG & I og 
FASG & I, idrætsforeningens æresmedlemmer samt borgmester Finn 
Hansen og repræsentanter fra de omliggende idrætsforeninger. 
Efter en kort velkomsttale af idrætsforeningens formand Arne 
Bakhauge, ydede de festklædte deltagere maden fuld retfærdighed, 
under festmiddagen underholdt Finn Møller på harmonika. 
Under middagen holdt Arne Bakhauge en glimrende tale hvori han 
på udmærket vis ridsede foreningens historie op, og sluttede 
med foreningens fremtidsønsker, der bl.a omfattede nyt klubhus 
med kælder til skytterne, en ny fane, til erstatning for den 
gamle, der nu er restaureret. "Intet jubilæum uden udnævnelse af 
et æresmedlem", sagde Arne Bakhauge til slut. Under stort bifald

modtog kroejer Gunnar Sigvartsen udnævnelsen, og holdt en kort
takketale. Borgmester Finn Hansen kom i sin tale ind på idræt
foreningernes betydning for lokalsamfundene, og overbragte
kommunalbestyrelsens tak til alle ledere og deres mænd/koner
uden hvis opbakning foreningen ville have trange kår, desuden 
nævnede Finn Hansen, at der i kommunen arbejdedes seriøst med

idrætsforeningens ønske om nyt klubhus.
Der var mange talere, der alle udtrykte glæde over det arbejde,
der i årenes løb var gjort af ledere og frivillige hjælpere,
Kaj Hansen fremhævede uddeler Rasmussen og Hans Petersen for det 77«



store arbejde de havde lagt i det nuværende stadion.
Henning Rasmussen, DDSG & I talte om den daglige kamp det var 
at få nye medlemmer og bibeholde de gamle. Tage Nielsen, FASG & 
I bad os tænke lidt på de besværligheder, der må have været med 
at starte foreningen for 100 år siden,- næsten ingen fritid, og 
for de fleste ringe økonomisk formåen.
Jens Røpcke, FASG & I bragte en hilsen fra skyttegruppen og tal
te om de problemer der er med at drive en forening idag, desuden 
fremhævede Jens Røpcke foreningernes afhængighed af lederne, 
samt foreningens betydning for det nære samfund.
Gunnar Sigvartsen roste ungdomsarbejdet i skytteafdelingen som 
nu, efter et par magre år, endelig ser ud til at gå bedre tider 
i møde.

78.



Den jubilerende afdelingsformand, Jørgen Larsen indledte sin 
tale med at beklage at jubilæumsskriftet ikke nåede at blive 
trykt inden jubilæet, men det var måske en fordel,- for nu 
kunne det sluttes efter, med et kort referat fra festlighederne. 
Herudover rettedes en tak til alle som på den ene eller den 
anden måde havde bidraget til at gøre jubilæet så vellykket 
som tilfældet var. Herefter bekendtgjordes resultaterne af 
jubilæumsskydningen, der fandt sted 6.7.8. december 1983. Jørgen 
Larsen takkede Verner Mortensen som efter 40 års arbejde for 
idrætsforeningen, ønskede at blive "menigt medlem" for også at 
prøve det. Som synligt bevis overrakte Jørgen Larsen en velud-
styret købmandskurv.

Verner Mortensen 
modtager forsamlingens 
hyldest.

Det blev meget sent før der blev ro i Skævinge by, mon ikke 
enkelte lod tankerne løbe tilbage til året 1884, nu strålede de 
elektriske lamper over byen, den var veloplyst, vejene smukt 
asfalterede, fortovene nydeligt ryddede for sne, de 100 år hav
de ændret meget, men glæden ved samvær med ligesindede var lige
så stor som for et hundrede år siden. De gjorde det godt, 
Julius Hessen, Lars Jensen og Lars Larsen,- og de mange dygtige 
mennesker, der førte foreningen gennem de første 100 år.
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af kroens Iskre mad.

De omkringboende 
idratsforeningen 
var pant reprasen- 
teret.
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Hovedformand: Arne Bakhauge,
Stedfortrædende formand: Jørgen Pedersen,
Nastformand: 
Kasserer: 
Sekretar: 
Suppleant:
Bestyrelses medlem:

Margot Løfberg, 
John Pedersen, 
Bo Nielsen, 
Simone Lindholm,

Emmert Pedersen,

Atletik: 
Badminton: 
Fodbold: 
Folkedans: 
Gymnastik: 
Håndbold: 
Skydning: 
Volleyball:

Poul Erik Skov,
Borte Hansen,
Poul Larsen,
Grethe Bomb,
Lisbeth Olsen, 
Henning Bjernemose,
Jørgen Larsen,
Birgitte Jensen,

Bestyrelsen som den så ud i jubilæumsåret 1984 
på billedet mangler fr. Borte Hansen, Badminton.
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Jubilæumsskriftet er blevet en realitet ved velvil
lig økonomisk bestand fra:

S • S •

Kronebanken,

Skævinge

Skævinge 
kommune

Kulturelt Udvalg, Skævinge kommune.

Jubilæumsudvalget der har indsamlet materiale til 
jubilæumsskriftet, samt arrangeret alle festlig - 
hederne omkring loo års jubilæet bestod af:

Jette Hartvlgsen, 
Margot Løfberg, 
Freddy Pedersen, 
Villy Andreasen, 
Jørgen Larsen,

Jubilæumsskriftet er skrevet og redigeret af:

Max Ynill, 
Meløse.


